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Vizita în R.P. Bulgaria a delegaţiei 
de partid şi guvernamentale române

condusă de tovarăşul 
NICOLAE CEAUŞESCU

Plecarea din Capitală Sosirea la Varna
Miercuri dimineaţă, a părăsit Ca

pitala, plecind spre Republica Popu
lară Bulgaria, delegaţia de partid şî 
guvernamentală a Republicii So
cialiste România, condusă de tovară
şul Nicoîae Ceauşescu, secretar ge
neral al Partidului Comunist Român, 
preşedintele Consiliului de Stat, care 
va face o vizită de prietenie in a- 
(teastă ţară.

Din delegaţie iac parts tovărăşii 
lan Gheorgh«? Maurer, membru ál 
Comitetului Executiv, al Prezidiului 
Permanent al C.C. al P.C.R,, pre
şedintele Consiliului de Miniştri, Ilie 
Verdeţ, membru al Comitetului Exe
cutiv, al Prezidiului Permanent al 
C.C. al P.C.R,, prîm-vicepreşedinte 
al Consiliului de Miniştri, Leonte 
Răutu, membru al Comitetului Exe
cutiv al C.C. al P.C.R., preşedintele 
părţii române în Comisia mixtă gu
vernamentală româno-bulgaiă de co
laborare economică şi feb nico--ştiau 
Uffcă, loam. Avram, membru al C.G. 
ej P.C.R., ministrul industriei con
strucţiilor de maşini, precum şi Ni
colas Blejan, ambasadorul Republicii 
Socialiste România la Sofia.

La plecare, ia aeroportul Băneasa, 
tovarăşul Niooîae Ceauşescu $; mem
brii delegaţiei au fost salutaţi de 
tovarăşii Manea Mănescu, Gheorghe 
Pană, Gheorghe Rădulesou, Virgil 
Trofin, Maxim Berghianu, Florian 
Dănălache, Emij Drăgănescu, Petre 
Lupu, GheoTghe Stoica, Ştefan Voi- 
tec, Cornel Burtică, Miroti Constan
ţi nes a i , Ion Ioniţă, Vasile Patilîneţ, 
Jon Păţan, Ion Stănescu, Ştefan An
drei, Ion Dîncă, de membri ai C.G, 
al P.C.R., ai Consiliului de Stat şi ai 
Consiliului de Miniştri,’ conducători 
eî instituţiilor centrale şi organiza
ţiilor obşteşti.

Erau prezenţi Boris Konstantinov, 
însărcinatul cu afaceri ad-interim al 
R.P. Bulgaria la Bucureşti, şi, mem
bri ai ambasadei.

Un mare număr de cetăţeni ai Ca
pitalei, veniţi ia aeroport, eu salutat 
cu entuziasm pe tovarăşul Nicoîae 
Ceauşescu, pe ceilalţi conducători da 
partid şi de stat.

Un grup de pionieri a oferit flori 
secretarului general al partidului, 
membrilor delegaţiei.

începerea
convorbirilor

oficiale
româno

Miercuri, 27 septembrie, au în
ceput, la Palatul Euxinograd, din 
Varna, convorbirile între delegaţia 
de partid şi guvernamentală a Re
publicii Socialiste România, condusă 
de tovarăşul Nicoîae Ceauşescu, se
cretar general al Partidului Comu
nist Român, preşedintele Consiliului 
de Stat al Republicii Socialiste Româ
nia, şi delegaţia de partid şi guver
namentală a Republicii Populare 
Bulgaria, condusă de tovarăşul To
ilor Jivkov, prim-secretar al Comi
tetului Central al Partidului Comu
nist Bulgar, preşedintele Consiliului 
de Stat al Republicii Populare Bul
garia.

Din partea română, la convorbiri 
Iau parte tovarăşii Ion Gheorghe 
Maurer, membru al Comitetului Exe
cutiv, al Prezidiului Permanent al 
C.C al P.CR., preşedintele Consi
liului de Miniştri, Ilie Verdeţ, mem
bru al Comitetului Executiv, al Pre
zidiului Permanent ai C.G. al P.C.R., 
prim-vicepreşedinte al Consiliului 
de Miniştri, Leonte Răutu, membru 
al Comitetului Executiv al C.G. al 
P.C.R., preşedintele părţii române în 
Comisia mixtă guvernamentală ro- 
mâno-bulgară de colaborare econo
mică şi tehnico-ştiintifică, loan 
Avram, membru al C.C. al P.C.R., 
ministrul industriei construcţiilor de

bulgare
maşini, Nicoîae Blejan, ambasadorul 
României Ia Sofia.

Din partea bulgară participă: 
Stanko Todorov, membru al Birou
lui Politic al C.C. al P.C. Bulgar, 
preşedintele Consiliului de Miniştri 
al R.P. Bulgaria, Tano Ţolov, mem
bra al Biroului Politic al C.C. al 
P.C. Bulgar, prim-vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri al R.P. Bul
garia, Jivko Jivkov, membru al Bi
roului Politic al C.C. al P.G, Bui- 
gar, vicepreşedinte al Consiliului de 
Miniştri al R.P, Bulgaria, preşedin
tele părţii bulgare în Comisia mixtă 
guvernamentală bulgaro-română de 
colaborare economică şî tehnico- 
ştiintifică, Hristo Panaiotov, mem
bru al C.C. al P.C.B., mi
nistrul industriei grele, Spas Gospo- 
dov, ambasadorul Bulgariei la Bucu
reşti.

Au luat parte, de asemenea, con
silieri şi experţi.

Delegaţiile au examinat problema 
construirii în comun a complexului 
hidroenergetic de pe fluviul Dunărea 
şi a dezvoltării în continuare a cola
borării economice şî tehnico-ştiinţi- 
fice dintre Republica Socialistă 
România şi Republica Populară Bul
garia.

Discuţiile s-au desfăşurat într-o 
atmosferă cordială' şi prietenească.

Dineu oferit de tovarăşul
TODOR JIVKOV

în cinstea tovarăşului
NICOLAE CEAUŞESCU
Tovarăşul Todor Jivkov, prim-se

cretar al Comitetului Central al 
Partidului Comunist Bulgar, pre
şedintele Consiliului de Stat al Re
publicii Populare Bulgaria, a oferit 
miercuri un dineu in cinstea tova
răşului Nicoîae Ceauşescu, secretar 
general al Partidului Comunist Ro- 

in, preşedintele Consiliului de 
Stat al Republicii Socialiste România,

Au participat membrii delegaţiilor 
de partid şi guvernamentale ale ce
lor două ţări, reprezentanţi ai or
ganelor locale de partid şî de stat, 
personalităţi ale vieţii culturale, 
precum şi consulii generali acredi
taţi la Varna.

In timpul dineului, care s-a desfă
şurat într-o atmosferă de caldă prie
tenie, au rostit toasturi tovarăşii
Todor Jivkov şi Nicoîae Ceauşescu,

In dimineaţa zile! de miercuri, 27 
septembrie, t o v a r ă ş u l  Nicoîae 
Ceauşescu, secretar general al Parti
dului Comunist Român, preşedintele 
Consiliului de Stat al Republicii So
cialiste România, a sosit la Vama, în 
fruntea unei delegaţii de partid şi 
guvernamentale a ţării noastre, într-o 
vizită de prietenie pe litoralul bulgar 
al Mării Negre.

Din delegaţie fac parte tovarăşii 
Ion GheoTghe Maurer, membru al 
Comitetului Executiv, al Prezidiului 
Permanent -al C.C. eţ. P.C.R., pre
şedintele Consiliului de Miniştri. Ilie 
Verdeţ, membru al Comitetului Exe
cutiv, el Prezidiului Permanent at 
C.C. al P.C.R., prim-vicepreşedinte 
al Consiliului, de Miniştri, Leonte 
Răutu, membru al Comitetului Exe
cutiv al C.C. el P.C.R,, preşedintele 
părţii române în Comisia mixtă gu
vernamentală româno-bulgară de co
laborare economică şi tehnico-ştiinţî- 
iică, loan Avram, membru al C.C, 
al P.C.R., ministrul Industriei con
strucţiilor de maşini, Nicoîae Blejan, 
ambasadorul României la Sofia.

Delecjaţia este însoţită de consilieri' 
şl experţi. -  -V

In întimpinarea conducătorului' 
partidului şi statului nostru, a ce
lorlalţi oaspeţi români, la aeroportul 
din Vama, au venit tovarăşii Todor 
Jivkov, prim-secretar al C.C. al 
P.C.B., preşedintele Consiliului de 
Start al R.P. Bulgaria, Stanko Todo
rov, membra al Biroului Politic al 
C.C. al P.C.B., preşedintele Consiliu
lui' de Miniştri, Tano Ţoiov, membru 
al Biroului Politic al C.C. al P.C.B., 
prim-vicepreşedinte al Consiliului de 
Miniştri, Jivko Jivkov, membru al 
Biroului Politic al C.C. al P.CţB,, vi
cepreşedinte al Consiliului de Mi
niştri, preşedintele părţii bulgare în 
Comisia mixtă guvernamentală bui- 
garo-română de colaborare econom i- 

,  că şi tehnico-ştiinţifică, Hristo Pa- 
naiotov, membru el C.G al 

ff.CB., ministrul industriei grele, 
riSpas Gospodov, ambasadorul Bulga

riei 3a Bucureşti, precum şi Todor 
Stoicev, prim-secretar al Comitetului 
judeţean Varna ai P.C.B., membru al 
Consiliului de Stat, Hristo Trandali- 
lov, preşedintele Comitetului Execu
tiv al Consiliului Popular al jude
ţului Varna, viceamiralul Ivan Do- 
brev, comandantul flotei maritime 
militare, eîţi reprezentanţi ai orga
nelor locale de partid şi de stat, ai 
organizaţiilor obşteşti.

Erau de faţă consulii generali a- 
creditaţi ia Vama şi membri ai cor
pului consular.

Ora 11,30. Aeronava cu însemnele 
româneşti aterizează pe aeroportul 
din. Vama.

La coborîrea din. avion, tovarăşul 
Nicoîae Ceauşescu, este întîmpin-at 
cu căldură de to\rarăşul Todor Jiv
kov, de ceilalţi conducători de 
partid şi de stat bulgari, oare-i. u- 
rează bun. venit.

Conducătorii de partid şi de stat 
a.j celor două ţări vecine şî prietene 
Sşi string cordial mîinile, se îmbră
ţişează cu căldură.

Tovarăşul Todor Jivkov, împreună 
cu persoanele care il însoţesc, sa
lută, de asemenea, cu prietenie pe 
tovarăşul Ion Gheorghe Maurer şţ pe 
ceilalţi oaspeţi români.

Un grup de pionieri cu braţele în
cărcate de flori se îndreaptă spre 
tovarăşul Nicoîae Ceauşescu, spre 
ceilalţi memjsri ai delegaţiei, oferin- 
du-le în semn de bun venit şi aleasă 
preţuire.

In. onoarea conducătorilor de 
partid şi de stat ai tării noastre se 
desfăşoară apoi ceremonia militară 
a primirii. Tovarăşul Nicoîae 
Ceauşescu primeşte raportul coman
dantului gărzii d-e onoare —* un de
taşament al marinei militare bulgare, 
care prezintă artneie.

Răsună imnurile de stat ale Repu
blicii Socialiste România şi Republi
cii Populare Bulgaria.

Tovarăşul Nicoîae Ceauşescu, în
soţit de tovarăşul Todor Jivkov, tre
ce in revistă garda militară.

Tovarăşul Todor Jivkov prezintă 
apoi tovarăşului Nicoîae Ceauşescu, 
celorlalţi oaspeţi români oficialităţile 
bulgare prezente la aeroport, precum 
şi pe consulii străini.

In acest timp, mii de locuitori al 
Varnei şi ai locaEtăţilor din împre
jurimi, veniţi la aeroport pentru a 
fi martorii acestui nou şi important 
moment al relaţiilor româno-bulgare, 
aclamă îndelung: „Vecina drujba“ — 
„Prietenie veşnică“. Se flutură' ste- 
guleţe tricolore ale celor două ţări. 
Această ambianţă sărbătorească e 
întregită de decorul deosebit pe 
care-1 oferă aerogara aeroportului 
inaugurată de cîteva zile şi care a- 
cum este împodobită sărbătoreşte. Se 
impune atenţiei urarea „Bine aţi ve

nit,. dragi prieteni români!", încă 
drată de portretele conducătorilor de 
partid şi de stat aî celor două ţări 
de mari drapele române ş; bulgare. 
Oamenii au venit, cu flori, plini de 
bucuria de a. avea ca oaspete pe a 
ceste meleaguri pe tovarăşul Nicoîae 
Ceauşescu, căruia îi adresează cu
vinte de bun venit.

Tovarăşul Nicoîae Ceauşescu îm
preună cu tovarăşul Todor Jivkov se 
apropie de mulţime. răspunde cu 
prietenie ovaţiilor. caldelor mani
festări de simpatie.

In încheierea solemnităţii sosirii, 
conducătorii de partid şi de stat aî 
celor două ţări primesc defilarea 
gărzii militare. Tovarăşii Nicoîae 
Ceauşescu şi Todor Jivkov, Ton 
Gheorghe Maurer şi Stanko Todorov 
au luat Ioc pe un podium de onoare, 
prin faţa căruia trece cu drapel şi 
fanfară detaşamentul marinei mi
litai e.

Tovarăşîî Nicoîae Ceauşescu şl 
Todor Jivkov iau Ioc apoi lntr-o 
maşină deschisă, escortată de moto- 
ciclişli.

P* .marile .buJmrdtp..ijJg..orasulu.î 
Varrta, al treilea c:a mărime şî im
portanţă economică al Bulgariei, pe 
care sínt arborate drapelele celor 
două ţări, mii şi mii de locuitori, 
precum şi oameni aflaţi Ia odihnă 
pe litoralul Mării Negre flutură ste- 
guleţe şi flori, aplaudă la trecerea 
oaspeţilor. De-a lungul străzilor flu
tură mari banderole roşii pe care 
sínt înscrise urările: „România— 
Bulgaria, prietenie veşnică; salutări 
frăţeşti poporului român“.

Oraşul este parcurs într-o atmos
feră de. sărbătoare, de vibrantă căl
dură, care şi-a găsit expresia în 
entuziasmul şi bucuria cu care lo
cuitorii Varnei au salutat această 
nouă întîlnire dintre conducătorii de 
partid şi de stat ai României şî Bul
gariei. Pretutindeni au răsunat urări 
îa adresa prieteniei româno-bulgare. 
Pe străzile Varnei, capitala judeţului 
cu aceiaşi nume, şi-au dat întîlnire, 
cu acest prilej, aproape întreaga 
populaţie a oraşului — lucrători de 
la şantierele navale, uzinele dema- 
nometre, de produse electrotehnice, 
textiliştii de la moderna întreprin
dere „1 Mai", săteni din comuiiele 
învecinate, studenţi şî elevi.

In mijlocul acestei mulţimi de 
bameni, se străbat largile artere ale 
oraşului Varna, devenit în ultimii 
ani un important centru industrial, 
o poartă principală maritimă a ţării, 
cu o viaţă culturală şi artistică intensă 
şi care, totodată, s-a impus şi ca o 
vestită staţiune turistică. Oraşul se 
înfăţişează ca o mărturie grăitoare 
a dezvoltării Bulgariei socialiste.

Din maşina deschisă, tovarăşii 
Nicoîae Ceauşescu şi Todor Jivkov 
răspund cordial aclamaţiilor şi ură
rilor entuziaste ale locuitorilor Var
nei. Sint momente simbolice, ilus
trative pentru legăturile tradiţionale 
de prietenie, statornicite între po
poarele şi partidele celor două ţări.

Sub semnul acestor auspicii a în
ceput vizita de prietenie pe care 
tovarăşul Nicoîae Ceauşescu o face 
în fruntea unei delegaţii de partid 
şi guvernamentale a ţării noastre,

Legăturile de prietenie' şi colabo
rare româno-bulgare au cunoscut în 
ultimii ani o evoluţie rodnică. Dez
voltarea colaborării fructuoase din
tre Partidul Comunist Român şi 
Partidul Comunist Bulgar, pe baza 
principiilor marxism-lenînîsmului $1 
internaţionalismului socialist, cursul 
continuu ascendent al relaţiilor re
ciproce în domeniile politic, eco
nomic, tehnico-ştiintific Şî cultural 
corespund intereselor ambelor po
poare, cauzei generale a socialismu
lui şi păcii.

Un factor 9e primă importanţă 
pentru adîncirea şi diversificarea 
relaţiilor bilaterale in toa.te dome
niile îl constituie contactele directe, 
întîlnirile devenite tradiţionale din
tre conducătorii partidelor şi statelor 
noastre. In luna august, oamenii 
muncii din Románia socialistă au 
primit, cu sentimente de caldă prie
tenie, pe tovarăşul Todor Jivkov. 
care a vizitat litoralul românesc şi 
a avut convorbiri cu tovarăşul 
Nicoîae Ceauşescu.

Prezenta pe pămlntul Bulgariei 
vecine şi prietene a conducătorului 
partidului şi statului nostru, tovară
şul Nicoîae Ceauşescu. în fruntea 
delegaţiei române, reprezintă o eloc
ventă expresie a raporturilor fră
ţeşti dintre cele două partide, po
poare şi state, o nouă şî remarca
bilă contribuţie la întărirea priete
niei româno-bulgare.
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Sarcini majore în agricultură: j
RECOLTAREA, PRELUAREA \ 

CI DE FOI ILAR EA \
A LEGEM LOR CI ERECTELOR \

I
S

'•s.

Puternic bazin hortiviticol, zona Sibiului îşi aduce 
anual o contribuţie de seamă la aprovizionarea 
populaţiei cu produsele specifice, asigurind şi unele 
disponibilităţi pentru export.

Dacă pomicultura este concentrată în puternice 
ferme specializate ale I.A.S.-urilor — de faimă na
ţională fiind Bazna, Apoldu de Sus, Cisnădia, 
Vurpărul ş. a. — legumicultura a fost — în gene
rai — repartizată pe unităţi cooperatiste, pentru a 
se crea un echilibru privind folosirea forţei de 
muncă în agricultură.

Legumicultura cooperatistă s-a angajat în acest 
an să contribuie la fondul de stat cu 13 960 tone 
produse, din care majoritatea sínt vărzoase, rădă- 
cinoase şi mai puţin tomate-vinete, dat fiind con
diţiile specifice locale, I.J.P.V.L.F, Sibiu s-a angajat, 
de asemenea, să asigure o preluare operativă a 
produselor legumicole, o aprovizionare civilizată 
şi abundentă a consumatorilor.

Inginerul D. Lăţea, director a! I.J.P.V.L.F. Sibiu, 
ne relatează că preluarea produselor legumicole 
contractate cu C.A.P.-urile din judeţul nostru s-a 
efectuat pînă acum în proporţie de 25 la sută, iar 
la fructe — numai 18 la sută faţă de indicatorul 
planificat. Dînd dovadă de mai muH realism decit 
altădată, conducerea I.J.P.V.L.F. Sibiu recunoaşte 
că principala deficienţă constă in incapacitatea or
ganizatorică de a asigura preluarea operativă şi 
integrală a producţiei, fără a omite faptul că nu

întotdeauna producătorul oferă marfă 'de foart* 
bună calitate. Cunoaştem destul de bine greutăţile 
care se pot ivi pe calea lungă şi — uneori —■ 
sinuoasă a produselor legumicole către consuma
tor. Dar, iarăşi este ştiut faptul că tocmai acesta 
este temeiul înfiinţări; I.J.P.V.L.F.: asigurarea ope
rativităţii şi eficientei în comerţul cu produsele 
legumicole şi horticole.

După cum se estimează — destul de realist — 
rin cooperativele agricole şî I.A.S. mai sint cca 
S 500 tone produse legumicole. Aceasta înseamnă 
că indicatorul anual planificat nu va fi îndeplinit 
decit în proporţie de 50 Ie sută.

Date fiind condiţiile meteorologic« specifice 
•— venirea îngheţurilor timpurii de toamnă este 
iminentă — se impune ca urgent întreaga producţie 
legumicolă şî pomicolă existentă să ajungă din 
cîmp în depozite si — pe drumul cel mai scurt —1 
în cămările gospodinelor sau la centrele de prelu
crare. Cum se preocupă de atingere^ acestui dezi
derat major al activităţii din agricultura organele 
agricole judeţene, colectivele de oameni ai muncii 
din legumicultură şi pomicultură?

Cum s-a realizat această producţie şi cum tre
buie acţionat pentru valorificarea ei cit mai com
pletă?

lată întrebări la care dăm cîteva răspunsuri in 
raidul întreprins de redacţia noastră pe care îl 
publicăm în pag. a 111-a.
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Peisaj din Agnita
Foto: H. BUCHFÉLNER

Din experienţa muncii de partid în şcol

Educarea prin muncă şi pentru muncă 
a elevilor— ia centrul preocupărilor

Documentele Conferinţe! Natio- 
hale a partidului şi în primul rind 
Raportul prezentat de tovarăşul 
Nicoîae Ceauşescu subliniază pu
ternic sarcinile de bază aie şcolii, 
arătind că: „Orientarea fundamen
tală a şcolii româneşti în etapa ac
tuală este îmbnnătăţirea legăturii 
sale cu viaţa, cu practica".

Pentru organizaţiile de partid din 
şcoli, pentru toţi slujitorii şcolii 
indicaţiile tovarăşului Nicoîae 
Ceauşescu sínt un îndreptar da 
mare însemnătate în întreaga acti
vitate, stimullnd pregătirea forţei de 
muncă ia nivelul cerut de impe
tuoasa dezvoltare a Rumâniei socia
liste.

In cadrul Liceului agricol Dumbră
veni organizaţia de partid şi-a pus 
în centrul activităţii eî preocuparea 
permanentă pentru educarea multi
laterală a elevilor. Astfel, încă de 
la începutul anului şcolar trecut 
biroul organizaţiei de bază a stabi
lit sarcini concrete fiecărui membru 
de partid în direcţia educării tine
retului. în primul rînd, împreună 
cu conducerea şcolii, cu profesorii 
diriginţi, am stabilit şi orientat te
matica orelor de dirigenţie în aşa 
iei incit acestea să contribuie din 
plin la educarea comunistă a ele
vilor.

In această direcţie, fiecare profe- 
sor-diriginte a primit sarcină pe li
nie de partid să sprijine activitatea

U.T.C. la clasă. Pentru a analiza 
modul cam muncesc diriguiţii pe 
linie politică cu organizaţia U.T.C., 
folosim metoda ca periodic 2—3 
membri de partid — diriginţi să 
prezinte informări în adunări gene
rale. în acest fel se poartă discuţii 
şi se indică cele mai bune metode 
de lucru.

Fiind un liceu agricol —- deci cu 
larg caracter aplicativ — organiza
ţia de bază a instituţiei noastre 
acordă problemei practicii, a edu
caţiei prin muncă, un rol de prim 
rang. în şedinţele de lucra ale. bi
roului am căutat să găsim cele mal 
bune căi pentru traducerea in viată 
a îndicaţnlor date de partid în pri
vinţa legării teoriei de practică. De 
asemenea, şî în adunările generale 
am analizat în repetate rindurî fe
lul cum au fost înfăptuite măsurile 
bazate pe prevederile documentelor 
de partid.

Astfel, în adunarea generală de Ia 
începutul anului şcolar s-au analizat 
măsurile pentru o nouă orientare a 
muncii cadrelor didactice în direcţia 
unei mai bune legături a învătă- 
mîntului cu practica, pentru creşte
rea interesului elevilor fată de me
seria aleasă. Astfel, în planul de mă
suri s-au prevăzut o serie de obiec
tive^ printre care: efectuarea unor 
lecţii de aplicaţii practice Intere
sante, care să determine elevii Ia 
o activitate intensă şi atractivă: în-

fiinţarea de laboratoare pentru "con
tabilitate, mecanizare, tractoare, cu 
termene de executare şi răspunderi 
nominalizate; înzestrarea fermei di
dactice cu utilajele necesare la ni
velul tehnicii moderne; grafic de

(Sontînnare In pag. a III-o)
ing. LUCIA V1ŢELARU 

secretara organizaţiei de bază 
de la Liceul agricol din . 
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„ Conducerea 
întreprinderii de 

transporturi Sibiu
La redacţia ziarului nostru a 

sosit numeroase scrisori prin car 
locuitorii municipiului Sibiu s 
declară nemulţumiţi de modul li 
care transportul în comun îşi lac. 
datoria. Circulaţia autobuzelor ni 
se desfăşoară după un grafic sta 
bilit dinainte, conducătorii auti 
ignorînd, îa multe cazuri, cerîn 
ţele_ călătorilor. Din oraş iipsesi 
tăbliţele, indicatoarele cu orele d. 
plecare dimineaţa şi de retrageri 
noaptea. Ca să nu mai vorbim dt 
staţiile de pe trasee, staţii în car: 
călătorii aşteaptă fără siguranţă ci 
autobuzul X sau Y va sosi la ora., 
cutare. Călătorilor sibieai le 
lipseşte, prin urmare, un mijloc 
de informare util, operativ şi (de 
ce nu?) un mijloc de control. De 
aceea, întrebăm conducerea între
prinderii de transporturi Sibiu i Nu 
se poate găsi o formă prin care 
publicul sibian să fie bine informat 
în privinţa circulaţiei autobuzelor 
în municipiu? La ce dată re vor 
afişa în staţiile principale (sau în 
toate)  ̂ tăbliţe indicatoare cu ora 
exactă de trecere a autobuzelor şi 
ce măsuri se vor lua pentru ca şo
ferii să respecte acest orar?
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CITITORII
SESIZEAZĂ

Pînă c ln d ...
A trecat mai bine de o lună de 

cind I.L.L. Sibiu a terminat repa
raţiile la unele apartamente din 
str. Cimpului, nr. 14. Dar cei ce 
au lucrat aici au lăsat in faţa a- 
partamentelor respective grămezi 
de moloz, uşi şi geamuri vechi. 
Locatarii le-au strlns şi le-au 
„depozitat" sub trepţii secţiei ziar 
a întreprinderii poligrafice, acolo 
unde unitatea tşi ţine unele mate
riale, împiedicînd folosirea acesto
ra. Nn mai vorbim de murdăria ce 
se face în toată curtea datorită 
ploilor. Cererile — atit ale loca
tarilor cit şi ale celor de la între
prinderea poligrafică, — de a se 
ridica de către I.L.L. molozul, au 
rămas fără ecou. Fără ecou a ră
mas şi intervenţia ziarului. Oare 
pînă cind va sta vata pe care to
varăşii de la I.L.L, şi-au pus-o In 
urechi?
I

instalaţie 
de bruiaj?

Un grup de locatari (printre 
care Gh. Roşianu, R. Milea, G. 
Buta) din Sibiu, str. Blănarilor, 
nr. 12 ne sesizează că din luna mai 
a.c. «u pot viziona seara progra
mul TV. In luna respectivă 
I.R.E.S. a instalat pe stradă doi 
stilpi, a refăcut instalaţia de ilu
minat public. De atunci, o dată cu 
aprinderea luminilor pe stradă, 
dispare şi imaginea la televizoare. 
Âu semnalat acest lucru Î.R.E.S.- 
ului (tn scris, in 23 mai) dar nimeni 
nu s-a învrednicit nici cel puţin a 
da un răspuns. Locatarii respec
tivi solicită, justificat, a se lua ur
gente măsuri de remediere a situa
ţiei, astfel încât să beneficieze şi 

S ei de programele TV. Cind va fi 
înlăturat bruiajul?

Se impune 
scoaterea  

din consum
Ei Lele trecute na-au fost prezen

tate la redacţie (de către Emil 
Bozescu), trei borcane de conserve 
cu sărmăluţe In foi de varză, cum
părate de la magazinul „Central“, 
din Sibiu. Conţinutul era alterat. 
Ou eiteva zile în urmă a constatat 
acelaşi lucru cu alte borcane cum
părate de la aceeaşi unitate. Dia 
borcanele prezentate la redacţie, 
produse de Fabrica de conserve 
Caracal, doar pe unul singur se 
putea citi data fabricaţiei s 1 oc
tombrie 1971. Nu ştim care este 
termenul de garanţie la aceste 
produse. Cert este însă că ele nu 
pot fi consumate. în acest sens 
se cere atît conducerii I.C.S. „Ali
mentara“, Inspecţiei comerciale de 

I stat, Direcţiei comerciale cit şi 
echipelor de control obştesc să ve
rifice stocurile de conserve şi să 
Înlăture urgent din rafturile ma
gazinelor pe cele neoorespunză- 
toare, cu termenele depăşite, şi 
care pun în pericol sănătatea con
sumatorilor.

Vino sîmbăfă!
S-a Întâmplat în dimineaţa zilei 

de 7 septembrie, la Policlinica II 
Sibiu. La ora 8,10 cetăţeana E. M., 
cu un copil mic în braţe, cu bilet 
de trimitere, s-a prezentat, la ca
binetul de ginecologie pentru o a- 
oaliză. De aici a fost trimisă la 
laborator, de la laborator din nou 
la cabinet, apoi Iarăşi la laborator. 
A doua oară, cineva de la labora
tor a scris pe biletul de trimitere 
„D-na Munteanu, luaţl-o“, S-a în
tors din nou la cabinet. Aici i s-a 
spus să vină slmbătă dimineaţa (9 
septembrie), cu toate că în eiteva 
minute putea să fie totul rezolvat. 
Pentru atitudinea necorespunză
toare — refuz de servire şi amt- 
nare — conducerea Spitalului uni
fica* judeţean a sancţionat-o pe 
Ludovica Munteanu, cadru mediu 
Ia cabinetul de ginecologie, cu 
diminuarea salariului cu 5 la sută 
pe luna septembrie.

Nu avem!
Cetăţeanul P. Wagner (Sibiu, ştr. 

Turnului, nr. 1), a dus, In 8 au
gust, un aparat de radio „Maniata 
4“ la atelierul de reparaţii dia str. 
9 Mai, ai cooperativei „Tehnica 
nouă“. Pe bonul-comandâ (nr. 708) 
s-a specificat data de ridicare a 
aparatului I 12 august. Cu toate că 
de atunci cetăţeanul a fost de mai 
multe ori la atelier, nici după o 
lună aparatul n-a fost gata. „Nu 
avem potenţiometre}“ — i s-a mo
tivat de fiecare dată. Clientul a 
aflat Insă c§, pe numele lui (!?), a 
fost scoasă o asemenea piesă, de 
la depozitul cooperativei. întreba
rea este unde a ajuns respectiva 
piesă? Răspunsul Ü aşteptăm de la 
conducerea cooperativei. Dar şi 
măsuri faţă de cei ce încurcă oa
menii Şi lucrurile!.

Rubrică realizată 4e 
S. MAGEAVU

Comunistul Viorel Nichita execută, tn cadrul secţiei sculărle a Uzinei meca
nice Sibiu, matriţe de înaltă precizie.

Mii ME, LA SIBIU

0 im portantă consfătuire 
centrală de medicină legală

în zilele de 29 şi 30 septembrie, la 
Sibiu, va avea loc o consfătuire da 
medicină legală, cu tema: „Metodo
logia expertizei inedico-legale a per
soanei în viaţă".

In legătură cu scopul şi importanţa 
acestei manifestări ştiinţifice medi
cale i-am solicitat un scurt interviu 
dr. Nicolae Ivan, şeful serviciului 
medico-legal judeţean.

— Mai întîi, am dori să cunoaş
tem scopul acestei consfătuiri cen
trale şi motivul pentru care Sibiu! 
a fost ales ca Ioc de desfăşurare 
a lucrărilor.

— Consfătuirea are ca scop selec
ţionarea celor mai bune metpde de 
diagnostic medico-legal în domeniul 
expertizei medico-iegale a persoanei 
în viaţă, generalizarea acestora pe 
teritoriul întregii ţări, pentru spori
rea calităţii probatorii a expertizelor 
medico-iegale în justiţie.

De notat faptul că celelalte consfă
tuiri medico-iegale care şi-au desfă
şurat lucrările în centrele universi
tare au fost axate pe problemele de 
cercetare, dominate de aspectul teo
retic. Alegerea Sibiului ca loc de 
desfăşurare a lucrărilor actualei con
sfătuiri s-a făcut din dorinţa de a se 
accentua caracterul practic, de teren, 
al activităţii medico-iegale. Sibiul 
fiind unul din centrele medicale în 
care aspectele medico-iegale sínt con
centrate în cîteva instituţii speciali
zate. De asemenea, situarea munici
piului Sibiu în centrul ţării e un alt 
motiv al alegerii. La toate acestea 
trebuie adăugat şi faptul că Sibiul 
este unul din judeţele ţării in care 
te desfăşoară o bogată şi perma
nentă activitate ştiinţifică medicală.

— Care va fi problematica con
sfătuirii?

— In prima zi se vor prezenta ra
poarte şi comunicări la tema gene
rală: „Metodologia expertizei medico- 
iegale a persoanei în viaţă“. Vor ur
ma apoi referate pe temele: „Exper
tiza medico-legală a cazurilor de si
mulate“! „Metodologia stabilirii in
validităţii şi incapacităţii de muncă 
post-traumatice“; „Metodologia exper
tizei medico-iegale şi criminalistice 
în infracţiunile sexuale"! „Metodolo
gia expertizei în cazurile de amînare 
şi întrerupere de pedeapsă“! „Meto
dologia în cazurile de intoxicaţii 
acute nemortale şi metode radiolo- 
gice în medicina legală“.

— Cine va participa la consfă
tuire?

— Dintre personalităţile medicale 
vor participa profesorul doctor M.

Tabarcea, directorul Institutului me' 
dico-legal „Mina Minovici" din Bucu 
reşti, profesor dr. Gheorghe Scrip- 
caru, rectorul Institutului Medico' 
Farmaceutic din Iaşi, profesorul don 
tor Z. Ander, de la I.M.F. Tîrgu Mu
reş, profesor doctor I. Bilegan, de Ia 
I.M.F. Cluj şi alţii. Vor participa, de 
asemenea, delegaţi centrali şi teri
toriali ai Ministerului Justiţiei, ai 
Procuraturii Generale şi ai unor pro
curaturi judeţene, reprezentanţi ai 
Ministerului de Interne. Acestora 
li se vor alătura cadre me
dico-iegale din reţeaua teritorială şi 
cadre didactice din Snvăţămîntul me
dical. j

AL. GRAD

•  DUMITRU ARCAŞ — Sadu. Dună
cum recunoaşteţi si dv. in scrisoarea a- 
dresată redacţiei, suma acordată de că
tre comitetul oamenilor muncii de la 
I.R.E. Sibiu a fost atribuită ca oremii si 
nu centru olata orelor suolimentare. 
Pentru orele suolimentare lucrate s-a 
acordat timD coresounzător liber, conform 
legislaţiei în vigoare. Dv. n-ati beneficiat 
de tiran liber centru că între timo. v-ati 
transferat la o altă unitate fsectia -Be
rea Sibiului" din Sadu). N-ati beneficiat 
de premiere tocmai ne considerentul că 
sumele respective au fost atribuite colec
tivului Hidrocentralei Sadu V ca stimu
lent al eforturilor pentru realizarea si în 
viitor a sarcinilor ce-i stau în fată.

•  LOCATARII IMOBILULUI — Sibîu, 
str. Turismului, nr. 10. Colocatara dv.
H. L., recunoaşte că. într-o seară din 
luna august, cînd si-a sărbătorit ziua 
onomastică, a conturbat probabil liniştea. 
Isi ia angajamentul — nrintr-o declaraţie 
scrisă — ca ne viitor să nu se mai re
pete, „ . . .  astfel îneît să nu mai con
turb în nici un fel liniştea celorlalţi lo
catari". Sperăm că se va tine de cuvînt.

•  NICOLAE CHINDEA — Sibiu. Cer- 
cetînd scrisoarea dv.. Consiliul municipal 
a! sindicatelor a constatat că. într-ade- 
văr conducerea depozitului X.C.V.A. Si
biu a abuzat imnutindu-vă salariul ne 
trei zile. Drepturile băneşti ce vi se cu
vin vi se vor achita la data de 29 sep
tembrie a.c. Cu toate că între timo v-ati 
schimbat locul de muncă, urmează a vă 
prezenta la fosta unitate (I.C.V.A.) si a 
vă Incasa drepturile.

•  IACOB MUTIU — Răşinari, str. Ilie 
Pintille, nr. 870. Conform unei decizii, 
tarifele pe tramvai, ne zone, sínt urmă
toarele: Fabrica de confecţii — Răşinari
I. 25 lei: Fabrica de confecţii — str. Ar
ges. str. Araes — pădurea Dumbrava sau 
pădurea Dumbrava — fabrica -Dumbrava" 
cîte 0,30 lei: Fabrica de confecţii — pădu

rea Dumbrava si fabrica -Dumbrava" •— 
Răşinari cite 0,50 lei: pădurea Dumbrava 
— Răşinari 0,75 lei. Desigur, ne rute in
verse sint aceleaşi tarife. O dată cu 
comunicarea acestor tarife, am fost asi
guraţi de către conducerea I.T.S. că ele 
vor fi afişate în fiecare vagon de 
tramvai.

•  IOAN NEAGOE — comuna Hontrta. 
nr. 8. iud. Alba. Vă satisfacem dorinţa, 
oublicind cele ce ne rugaţi: In 14 sep
tembrie, călătorind de Ia CIni la Aiud 
cu un autoturism Dacia 1100 cu nr. de 
Sibiu, v-ati uitat în maşină un aoaraţ de 
radio portativ -Albatros". Solicitaţi ca 
găsitorul să vi-1 expedieze ne adresa de 
mai sus. Ia care adăugaţi Oficiul postai 
Aiud. Sperăm că aceste rînduri vor găsi 
ecou la cel ce s-a trezit cu anaratul de 
radio în autoturism.

•  GRUP LOCATARI Sibiu, cartier 
Hipodrom. Duoă cum sîntem asiguraţi 
de către comitetul executiv ai Consiliu
lui popular municipal Sibiu (adresa din 
12 septembrie a.c.l alimentarea cu ană 
Dotabilă în cartierul respectiv este re
zolvată prin intrarea în funcţiune a sta
ţiei hidrofor. Asa că si dv.. cei de Ia 
etaiele III si IV o să aveţi de acum apa 
necesară si n-o să mai nlătiti doar con
sumul la fel ca cei de la nivelele infe
rioare.

•  IONEL DRUSAN —- Axente Sever,
nr. 4. -Teatrul" este fevistă lunară, edi
tată de Consiliul Culturii si Educaţiei 
Socialiste si de Uniunea Scriitorilor din 
R.S. România — Bucureşti. Abonamente 
(trimestriale, semestriale sau anuale) se 
not face nrin oficiile poştale sau factorii 
nostali. Adresa redacţiei revistei (care 
nu se găseşte — de altfel — indicată ne 
nici unul din ultimele numere consultate) 
este: Bucureşti, str. Constantin Mile,
nr. 5—7—9.

(G. SJf

Iniţiativa cetăţenilor din circumscripţia 27
La Alţîna, în cadrul acţiunilor pa

triotice organizate pentru mai buna 
gospodărire a comunei, pentru ridi
carea gradului de civilizaţie a locali
tăţii, cetăţenii circumscripţiei electo
rale nr. 27 au luat iniţiativa intro
ducerii apei potabile in gospodăriile 
lor. După cum ne informează cores
pondentul nostru Olimpiu Achim, de
putatul Toader Crisca şi cetăţenii Mi- 
hai Erwen, loan Schoop, Andrei Lo- 
reni, şi Martin Scopp au mobilizat pe 
toţi vecinia tar la executarea lucrări

lor necesare captării apei în două ba
zine de acumulare aflate „La lăcuţ", 
şi la aducerea ei pe conducte pînă în 
locuinţele lor.

Lucrarea, prinsă în planul de dez
voltare economică şi edilitară a co
munei, era prevăzută să se execute 
în anul 1975. Urmînd exemplul harni
cilor gospodari ai circumscripţiei elec
torale nr. 27 şi cetăţenii celorlalte 
circumscripţii participă la munca pen
tru a devansa executarea acestei im
portante lucrări.

Şedinţă de comunicări
Filiala Sibiu a Societăţii de ştiinţa 

istorice organizează astăzi (28 sep
tembrie), în sala de şedinţe a Mu
zeului Brukenthal, tocepînd ou ora 
18,30, comunicările: „Avram lancu 
— tribun al poporului", susţinută de 
prof.' Virginia Piţigoi şi „Lupta po4

porului român pentru apărarea me
moriei Iul Avram lancu", prezentată 
de prof. Paul Abrudan. La aceste 
comunicări stat invitaţi a lua parte 
to,ţl profesorii de istorie, precum şi 
cei de ştiinţe sociale.

V •
P ost-sc rip tum  la cronica meciului 
C .S J .  S ib iu -E lec tropu tere  Craiova

Minutul
Spuneam marţi că, tn partida de 

duminică, cele două extreme ale 
echipei sibiene — Serfözö şi Creţu — 
au jucat cum nu le-am văzut de 
mult. Intens şi inteligent solicitate 
de către mijlocaşi, ele au acţionat cu 
curaj, pătrunzînd în viteză spre 
poarta adversă şi creind cîteva faze 
de mare spectacol. De aceea, am ră
mas surprinşi cind, în min. 67, an
trenorii l-au înlocuit pe Creţu. Din 
cîte ştim, un jucător este schimbat 
fie cînd nu dă randamentul scontat, 
fie cînd este accidentat, sau, mai rar, 
pentru a-1 menaja în vederea unei 
întîlnîri viitoare deosebit de dificile. 
Or, Creţu nu s-a găsit în nici una 
din situaţiile de mai sus. Specta
torii au fost nemulţumiţi, dezapre- 
bînd această modificare efectuată tn 
formaţie. Dar felul cum unii şi-au 
manifestat această nemulţumire a 
fost de-a dreptul penibil.

De la strămoşii noştri, latinii, ne-a 
rămas dictonul „Errare humánum 
est“ (A greşi este omeneşte). Nu-1 
invocăm tn apărarea celor doi antre
nori ci pentru a aminti că, mai ales 
în sport, nimeni nu este perfect. Noi, 
toţi cei care sîntem cu trup şi su

flet alături de această echipă, avem 
datoria s-o sprijinim, s-o tnciirajăm, 
să ne-o apropiem. Să nu uităm nici 
o clipă că aceşti jucători şi antrenori 
sínt în primul rînd OAMENI şi să-i 
tratăm ca atare. Concepţia potrivit 
căreia sportivii de performanţă sínt 
doar nişte marionete a căror menire 
este de a oferi „senzaţii tari" publi
cului nu-şi are locul în conştiinţa ce
tăţenilor societăţii noastre. Cit de 
„fairplay", cit de frumos ar fi fost 
dacă tribunele i-ar fi scandat lui 
Creţu numele la ieşirea de pe te
ren, exteriorizîndu-şi astfel sentimen
tele. Şi apoi, cum s-a simţit un tlnăr 
jucător, l-am numit pe Marcu, „în
curajat" în modul penibil de care 
vorbeam la pătrunderea în formaţie? 
Sîntem deseori tentaţi să dăm, prea 
uşor, verdicte. De aici se naşte eroa
rea. Iar tn relaţiile eu oamenii, gre
şelile repetate duc la urmări greu 
de prevăzut şi, uneori, ireparabile.

Am plecat de la stadion, în ciuda 
victoriei, cu un sentiment de insatis
facţie — provocat de astă dată-nu de 
echipă — şi cu ideea că mai avem 
Încă multe de învăţat Toţii

N. I. D.

Echipele 
româneşti 
în cupele 
europene

Trei dintre echipele româneşti 
— F.C. Argeş, Rapid şi U.T.A. — 
participante la competiţiile europene 
intercluburi au disputat Ieri meciu
rile revanşă, lată rezultatele înre
gistrate:

F.C. Argeş—-Arris Bonuaweg 4—0 
(2—0). Au înscris Dobrin (2) şi 
Radu (2).

I.F.K. Nörrkoplng—U.T.A. 8—0 
(2—0). Au Înscris Kind wall şi Wendt,

Landskrona Boys—Rapid 1—0 
(1—0). A Înscris Lindgren.

în urma acestor rezultate, F.G. 
Argeş şi Rapid Bucureşti, s-au cali
ficat tn turul al Il-lea al „Ou-peî 
campionilor europeni“ şi, respectiv, 
„Gupa cupelor“, cu scorurile generale 
de 0—0 şi, respectiv, 3—1,

Echipa arădeană, învinsă şi pe te
ren propriu, a părăsit „Cupa 
U.E.F.A.“, după primul tur.

II
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28 SEPTEMBRIE
— 1847 — S-a născut compozitorul 

Gheorghe Dima (125 de ani) (m. 
1926).

— 1895 — A murit savantul fran
cez Louis Pasteur (n. 1822),

14,00; 17,00; 20,00),- TINERETULUI: 
Astă seară dansăm in familie (orele 
10,00! 16,30; 18,30! 20,30).

C1SNADIE: POPULAR: Mihail Stro- 
golf (orele 11,00; 16,00,- 18,00; 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Omul din Sierra
(orele 16,00; 18,00 şl 20,00).

14,30; 17,30; 20,30); TINERETULUI: DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
^ e3r0a Íq go® 10,00i l2'00i 14'30i 16,3°' Micul scăldător (orele 18,00 şi 20,00). 

MED1a!$: PROGRESUL: Ferma din

COPŞA MICA: POPULAR: Hello 
Dolly, seriile I şi II.

OCNA SIBIULUI: Floarea de cactus
(orele 18,00 şi 20,00).

BAZNA-BAI: Nume străin (orele 
17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST:
Arizona, seriile I şi II (orele 10,00; Mirii anului II (orele 18,00 Şi 20,00).

I FTÄ? «  ş s r r - r " /
TIMPUL

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vreme rece, cu cerul mai mult 
noros. Vor cădea precipitaţii sub 
formă de ploaie. Vîntul va sufla 
slab din sectorul nord-vestic, Tem
peraturile minime vor fi cuprinse in
tre 3 şi 5 grade iar maximele între 
11 şi l i  grade.

-A l H i

CINEMA
SIBIU: PACEA: Ferma din Arizona, 

seriile I şi II (orele 9,00; 12,30; 16,00; 
19,30); ARTA: Aventuri la Marea 
Neagră, seriile I şi II (orele 10,00;

S s i 3 |
Scenă din Ulmul AVENTURI LA MAREA NEAGRĂ

TELEVIZIUNE
9,00 Deschiderea emisiunii. — Te* 

lex. 9,05 România în lume (reluare). 
9,35 Prietenii Iul Aşchiuţă — emi
siune pentru preşcolari. 10,00 Curs 
de limba franceză. — Lecţia a 22-a. 
10,30 De la Alfa la Omega — enci
clopedie pentru elevi. 11,00 Teleci- 
nemateca: ,A1 41-lea* (reluare). 12,30 
Telejurnal. 17,30 Deschiderea emisiu
nii de după-amiază. Emisiune tn lim
ba maghiară. Din 7 in 7 zile. 18,30 
La volan — emisiune pentru condu
cătorii auto. 18,50 Teleconferinţă de 
presă. 19,20 t 001 do seri. 19,30 Te
lejurnal. — In cinstea aniversării re
publicii — cronica marii Întreceri. 
20,00 .Cuba: tnvăţămint-produc- 
ţie". Reportaj. 20,15 Tinerii 
despre ei înşişi. — Amfitea
trul şi producţia. 20,45 Pagini de u- 
mor: .Aventuri în epoca de piatră". 
21,15 Finala Cupei Intercontinentale 
la fotbal: Ajax Amsterdam — Înde- 
pendiente Buenos Aires. Meci retur. 
Transmisiune directă de la Amster
dam. 23,00 Telejurnal.

Oficiul judeţean de turism
Sibiu

a n u n ţă ;
în perioada 30 septembrie— 25 octombrie a. c. va 
funcţiona, în Piaţa 6 Martie din Sibiu,

U N  PARC DE DISTRACŢII 
avînd utilaje ca:
•  electroscutere •  paraşută hidraulică •  miniscutere 

•  carusel electric.
N u pierdeţi ocazia de a oferi copiilor dv. aceste mij
loace de agrement din cele mai moderne.

I.C.S. A lim entara Sibiu
angajează de urgenţă:

— 2 lăcătuşi mecanici specialitatea frigoteHnişti
Informaţii suplimentare la sediul întreprinderii, 

biroul personal, Piaţa Unirii nr. 4, telefon 1 30 09.

. m w v w w f t W A W w w w w . V A W . w y w w j 'w w y 1.]

Combinatul siderurgic 
Hunedoara

cu sediul în Hunedoara, str. Dr. Petru Groza nr. 8,

angajează He urgenţă pentru centrul de proiectări i
— ingineri proiectanţi
—  ingineri mecanici
— arhitecţi.

De asemenea, mai angajează:
— muncitori calificaţi pentru activitate de pro

ducţie în meseriile d e :
•*— lăcătuşi 
*— sudori

precum şi muncitori necalificaţi, în număr nelimi
tat, cu posibilităţi de calificare în meseriile specifice 
siderurgiei.

Se asigură cazarea în căminele muncitoreşti, masa 
la cantină, contra cost, cu deservire exemplara.

Salarizarea se face conform H.C.M. 914/1968 şi 
Legii nr. 12/1971.

’W W W V V SM W W W /A V >/? iW .W .V W .,.V A ‘A V .‘.V /., .V .V W A A \ 11

Ş c o a l a  d e  ş o f e r i  p r o f e s i o n i ş t i
S i b i u

angajeaza:
— 1 magaziner alimente 
*— 1 distribuitor-primitor.

I. A. S. Dealul Ocnei Sibiu
angajează prin concurs:

— 1 economist pentru ferma nr. 1 din Viile
Sibiului nr. 1.

Informaţii suplimentare se pot cere la biroul per
sonal, telefon 1 28 32. |

" I

I

Autobaza transporturi 
auto Sibiu

recrutează bărbaţi sau femei pentru şcolarizare S1  ] 'j 
în meseria de şofer auto.

C ondiţii:
— bărbaţi: vîrsta 171/* la 35 ani [j

studii: 7— 8 clase (4 clase) :
— femei: vîrsta 17Va la 35 ani i

studii: 7— 8 clase (4 clase)
înscrierea la sediul Autobazei din str. Sevastopol j 

nr. 12, unde se vor primi şi restul informaţiilor.

V H M M ♦ 1 MIM iTm t ♦ + i H r t H H W r t H r t W W

l iCooperativa „Arta Sibiului1
:: cu sediul în Sibiu, Calea Dumbrăvii nr. 7, primeşte 
:: pentru calificare la locul de muncă, în meseria de ţe- 2 
:: sătoare covoare manual înnodate, fete sau femei de la :! 

vîrsta de 16 ani împliniţi pînă la 40 ani.
Durata calificării este de 6 luni. 

i-m-H-m »»* m + f ♦♦ w m i n m m  t +++4++ rrn T Ţ rrrrn  ( i H m w t i

M i c a  p u b l i
Caul persoană pentru îngrijire 2 copii. Sibiu. Hipodrom bloc 15, aparta

ment 14.

Cadru didactic, caut spre închiriere cameră, intrare separată, eventual 
meditez elevi. Telefon 3 11 80.

Cant femeie pentru îngrijire bolnavă, 8 ore zilnic. Telefon 7 39 57 sau 
1 33 44.
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LH RECOLTAREA, PRELUAREA $1 DEPO-1 
ZITAREA LEGUMELOR Ş l FRUCTELOR I

Mesageri străluciţi 
ai unei arte străvechi

Exemple
vrednice de urmat

„Numai produse de foarte bună calitate“
— Aceasta este deviza-program 

a legumicultorilor agniţeni.
Dacă în anii trecuţi la C.A.P, 

Agnita se mai Înregistrau „neca
zuri* (a se citi: pagube) în le- 
gumicullură, în acest an aici s-a 
acţionat hotărît pentru îndeplini
rea una' cerinţe majore: livrarea 
produselor legumicole numai de 
calitate foarte bună. Aş,a se face 
că I.J.P.V.L.F. Sibiu n-a avut ni
mic de obiectat în privinţa „fetei“ 
comerciale a produselor.

De pe cele 20 ha grădină de 
legume, cooperatorii şi-au propus 
să producă 240 tone şi să obţină 
un venit de 260 000 lei, „La zi'

au fost livrate 110 tone, acţiune 
din care -au intrat 270 000 lei ve
nituri în casieria unităţii, în cîmp 
mai sínt coa 140 tone varză de 
toamnă şi 30 tone rădăcinoase, 
din livrarea cărora se estimează 
realizarea a încă 131 000 lei. In
teresantă ni s-a părut rezolvarea 
problemei esenţiale: valorificarea 
mărfii. C.A.P. Agnita şi-a con
struit un chioşc de desfacere a 
produselor. Atunci cînd I.L.F. nu 
preia la timp marfa, aceasta este 
desfăcută urgent prin reţeaua co
mercială proprie. De unde se ve
de că, totuşi, l.J.P.V.L.F. moil are 
probleme. . .

DE PE NUMA115 HA — peste 100000 lei venituri 
suplimentare

Cooperatorii din Altlna se pot 
mîndrî cu realizările din acest an 
în Jegumîcultură. Grădina — de 
15 ha — a produs 130 tone le
gume pină acum. Mai sirat de li
vrat cca 135 tone, adică mai muit 
cu coa 70 tone decit s-a prevă

zut. Astfel, indicatorul anual de 
venituri planificate va fi depăşit 
cu cel puţin 100 000 lei. Atestat 
convingător al seriozităţii cu care 
s-a munciit în legumicultura !a 
Al ţi na. unde — la fel — nu s-au 
înregistrat „dereglări“ la prelua
rea produselor.

La Racovlfa s-a încheiat recoltatul fructelor
Situată în zona montană, C.A.P. 

Racovita dispune de 51 ha livadă 
în masiv şj cca 50 ha ocupată cu 
pomi fructiferi răzleţi. Organizînd 
bine activitatea la recoltarea fruc
telor, consiliul de conducere (pre
şedinte Iosif Olaru), raportează 
încheierea acestei acţiuni. Merită 
a fi subliniată contribuţia elevilor 
şcolilor generale din Racovita si 
Sebeşul de Jos, oare au partici
pat cu entuziasm specific virstei, 
şi cu multă eficienţă, la recolta
rea fructelor, A început şi livra
rea acestora către unităţile con
tractante, existînd certe perspec
tive pentru Îndeplinirea indicato
rilor planificaţi.

Dar realizarea producţiei pomi
cole U Racovita mai ridică unele 
probleme. în primul rtnd, condu
cerea cooperativei agricole mani
festă o îndreptăţită îngrijorare 
(vezi „experienţa“ anilor trecuţi) 
în privinţa preluării fructelor. A- 
cestea, fiind bătute de grindină, 
sxu au „fata“ comercială cea mai

strălucită. Deci, atenţie l.J.P.V.L.F. 
Sibiu: cooperatorii din Racovita 
nu au pretenţia să li se recepţio
neze întreaga producţie de fructe 
la calitatea extra, dar au dreptul 
— înscris în contract — de a li 
se recepţiona întreaga producţie 
de fructe contractată. Şi o ultimă 
problemă: la Racovita au apărut, 
in livadă, eîţiva urşi care fac ra
vagii printre pomi. Pină acum pa
guba produsă de acest« animale 
prin distrugerea pomilor se ridică 
la cca 60 000 lei. îngrijoraţi, con
ducătorii cooperativei agricole au 
cerut — celor in drept — o auto
rizaţie pentru vin area urşilor. 
Normal ar fi fdst ca această au
torizaţie să fie acordată unui vînă- 
tox local. Dar forul tutelar vînă- 
toresc (probabil) a făcut o glumă: 
a acordat autorizaţia unui vînător 
din satul Bradu. Cam „vînătoreas- 
că“ glumă, care se cere a fi re
considerată de pe poziţiile rea
liste ale seriozităţii...

Anomalii
î n g r i j o r ă t o a r e

Preluarea legumelor — la bunul plac al şoferilor 
de la I. J. P. V. L. F. ?

Ighişul Vechi. Aid legumicul
tura este aproape „invizibilă* *: 
doar 5 ha cultivate cu legume în 
acest an. In schimb, necazurile 
de preluare a producţiei sínt ex
trem de... vizibile. Inginerul şef 
Dumitru Mutiu ne relatează un 
fapt. Semnificativ, considerăm noi. 
Preluarea castraveţilor produşi 
aiici s-a făcut cu multe... obsta
cole. In locul unor oameni com
petenţi, l.J.P.V.L.F. trimitea pen
tru preluarea mărfii... şoferii de

pe autocamioane. Initr-o zi — u- 
nul, în alta — altul ş.a.m.d. Şi 
după zile se schimbau si... pre
tenţiile acestor merceologi... ad,- 
hoc. Aşa că discuţiile se ţineau 
lanţ la preluări. Toate acestea 
ş-au soldat cu o pagubă de mai 
mult de 1 000 kg castraveţi arun
caţi pe apa shnbetei. Oare nu ar 
fi cazul ca factorii de conducere 
ai unităţii contractante să răs
pundă — material — de această 
pagubă — şi nu numai de această?

Cartofii de vară sínt recoltaţi... toamna!
In acest an grădina de legume 

a C.A.P. Şelimbăr îşi încheie ac
tivitatea cu rezultat« nesatisfăcă
toare: fată de 938 tone — produc
ţie planificată, pină acum aici 
s-au obţinut doar... 50 tonei! Bi
neînţeles, pot fi invocate si unele 
cauze aşa-zis obiective: grindină, 
calamităţi ş.a. Ceri este că des
păgubirile ÁDAS acordate acestui 
sector în acest an se cifrează la 
circa 240 000 lei. In grădină mai 
sínt cca 276 tone de legume încă 
nereeditate: varză de toamnă, ră
dăcinoase şi altele. Ceea ce este

surprinzător 11 constituie faptul 
că la capitolul „şi altele“ intră 
cca 45 tone cartofi de vară care 
— nerecoltatj — numai de vară 
nu se mai pot chema! Cau
zele acestor stări de lucruri neco- 
respunzătoare? Oricum am încerca 
s-o „aducem din condei“, tot la 
lipsa de preocupare a consiliului 
de conducere şi a şefului de fer
mă ajungem. Aşa se face că mi-, 
lionul de venituri planificate de la 
grădină va rămîne doar pe hîrtie, 
deoarece în casierie au intrat pină 
aoum doar cca 360 000 tei.

Sala de spectacole a Teatrului de 
stat din Sibiu s-a făcut gazda unei 
manifestări artistice de interes deo
sebit pentru publicul sibian iubitor 
de artă. Aci, marti seara, într-o at
mosferă de caldă emoţie s-a pro
dus un ansamblu indian de muzică 
şi dansuri, coordonat artistic de 
Üsha Malik. Oaspeţii din legendara 
tară a soarelui se află in România 
ca-ntr-un prim popas al turneului 
lor european, ce va cuprinde în con
tinuare Ungaria, Cehoslovacia şi Iu
goslavia, şi se află în Sibiu după 
două reprezentaţii strălucite la Bra
şov şi la Tg. Mureş, şi înaintea al
tora programate la sfîrşitul acestei 
săptămîni în Bucureşti.

In sufletul unui public recunoscut 
ca foarte deschis pentru spectacolul 
de tip folcloric, oaspeţii indieni au 
săpat o amintire adîncă, prin carac
terul particular al artei reprezen
tate, prin înalta tinută artistică a 
interpretării. Spectacolul s-a des
chis cu un recital de balet, al dan
satoarei Krishnaveni Lakshmanan, a 
continuat cu un recital dat de solis
tul instrumentist Abdul Halim Jaffer 
Khan şi s-a încheiat cu un nou re
cital de balet, susţinut de dansa
toarea Sanjukta Panigrahi. A fost, 
adică, un spectacol fără fast şi fără 
aglomerări scenice, un cuplaj mai 
mult de partituri solistice, de o sim
plitate care pină la urmă s-a consti
tuit ea însăşi ca o coordonare spre 
monumentalitate, impresionînd în 
profunzime tocmai prin aceasta. Im
presia a fost sprijinită şi de gîndi- 
rea spectacolului în sine, prin aşe
zarea grupurilor de acompaniament 
şi chiar a solistului instrumentist 
direct pe seîndura scenei, într-o po
ziţie familiară lumii orientale, dar 
şi prin arderea continuă în scenă 
a unor ierburi cu miros îmbătător, 
sugerînd o atmosferă de rafinată re
velaţie. cum ne închipuim a fi ea 
in secularele temple ale Indiei.

In acest decor simbolic, chiar lip
sind spectacolul arhitectonic speci
fic, reprezentaţia indiană s-a înscris 
in tiparele unei procesiuni de ri

tual, în care fiecare partitură solis
tică nu era decit o practică nouă 
de iniţiere. Exerciţiul iniţiatic se 
efectua, e drept, printr-un limbaj 
de semne sonore şi de mişcare di
ficil de tradus pentru o conştiinţă 
publică lipsită de cheile decodifi
cării, dar dacă înţelegerea exactă a 
mesajelor nu se putea ridica pînă 
la nivelul conştiinţei, rămînea o sen
sibilitate avidă, cucerită la un entu
ziasm deplin prin talentul grupului 
de artişti. Astfel, o stare de încin- 
tare s-a definit curat de-a lungul 
întregului spectacol, ceea ce în
seamnă că oaspeţii din îndepărtata 
Indie stăpînesc bine mijloacele 
transferului interuman de emoţii şl 
de înţelegeri, spărgînd prin valoa
rea artei lor barierele artificalé ale 
limbilor.

Din punctul de vedere al împli
nirii artistice, o primă remarcă tre
buie să o facem la adresa colecti
velor de acompaniament, formate 
din instrumente muzicale specifice 
folclorului indic sl din solişti vocali 
de valoare (Raghunatha Panigrahi 
şi Kamalarani), ei crelnd acel pei
saj de fond ambiant, fără de care 
profilarea soliştilor nu ar fi fost 
posibilă, Cît despre cei trei solişti, 
ei au dovedit o înzestrare artistică 
pulin obişnuită, exponentă a unei 
şcoli de dans şi de muzică ridicată 
la prestigiul unei înalte profesiona- 
lităti. Abdul Halim Jaffer Khan, 
care este deţinătorul unui valoros 
premiu naţional indian („Padma 
Shri") transformă bizarul său instru
ment de coarde intr-o adevărată or
chestră, dezvăluind frumuseţi melo
dice de un rafinament ales. El 
se contopeşte într-o trăire totală cu 
lumea ciudatelor sale armonii, miş- 
cîndu-se mereu de Ia o exuberanţă 
dezlănţuită la tonuri de o gingăşie 
hieratică. Ca şi el, susţinătoarele 
celor două recitaluri de dans, Krish
naveni Lakshmanan şi Sanjukta Pa
nigrahi, soliste şi conducătoare de 
formaţie, au demonstrat o rafinată 
cultură a domeniului, o instrucţie 
desăvîrşită a tehnicilor de expresie.

„Există preocupare din partea noastră, tovarăşi I“ 
— Dacă este aşa, unde e producţia de fructe?

Treizeci şi şase de hectare li
vadă tînără în masiv, plus pomi 
răzleţi, adică cca 7 500 pomi fruc
tiferi. Acesta este patrimoniul po
micol al alţlnenilor. După afirma
ţiile preşedintelui Ion Ţichinde- 
leanu, livada în masiv a fost 
plantată ou 9—10 ani în urmă. 
'Ceea ce înseamnă că es Iede mult 
pe rod. Ce fal de rod însă? Un 
mic şi edificator calcul: 7 500 
pomi X minimum 30 kg/pom = 
245 tone fructe — producţie mi
nimă anuală. Oricine apreciază 
că aceasta este, intr-adevăr, li
mita minimă a unei producţii. Ce 
„spune“ însă planul anual de pro

ducţie? 25 tone producţie totală, 
din oare producţia contractată 15 
tone! Atît, numai atît! Adică cca 
10 la sută din minimum! Şi şeful 
de fermă, inginerul Ion Magheru, 
lşj face o mîndrie din faptul că 
pină acum au fost livrate statului 
cca Î2 tone de mere şi 6 tone 
de prii he. „Am depăşit planul, 
tovarăşi“. Afirmaţia (culmea!) re
zistă, Aşa este. Dar ce fel de 
plan este acesta? Nu ar fi cazul 
ca la baza planificării producţiei 
să nu mai fie puse considerentele 
de genul „nu se poate mai mult*, 
ci numai principiul ştiinţific al 
cunoaşterii potenţialului productiv?

Pe panta ilegalităţii
După cum afirmă şeful fermei 

(afirmaţie confirmată şi de pre
şedinte), la Altîraa şeful chioşcului 
de legume, Zaharia Tatu, a re
fuzat să vîradă verdeţuri dacă 
„nu-1 pică ceva“. Drept pentru 
care şeful de fermă a... schimbat 
macazul: şi-a atribuit şl funcţia 
de vînzăior-chioşcar. Intenţie lău
dabilă, dar materializare... ilega

lă: şeful fermei nu are voie să 
facă singur vînzări de produse! 
Ilegalitatea a pornit de la consi
liul de conducere, oare a aprobat 
acţiunea şefului de fermă. In a- 
ceastă chestiune se face vinovat 
şi comitetul comunal de partid, 
care trebuia să împiedice la vre
me această ilegalitate.

într una din halele moderne de fabricaţie a uneltelor pneumatice a uzinei
.Independenta" Sibiu

Cu ing. MÁRTIK DURST despre:

întărirea răspunderii in utilizarea 
fondurilor fixe din întreprinderi

K
K '

Qu aproape un an In urmă, la Si
biu a luat fiinţă Inspectoratul terito
rial pentru gospodărirea fondurilor 
fixe, instalaţiilor, apare laţelor de 
măsură şi control, cazanelor, combus
tibilului şi energiei. După cum re
m ită şi din titulatura instituţiei, In
spectoratul are atribuţii de control 
privind modul de gospodărire a fon
durilor fixe, aprobi şi verifică func
ţionarea instalaţiilor de ridicat, ca
zanelor şi recipienţilor sub presiune, 
efectuează controlul privind gospo
dărirea combustibilului şi energiei. 
Pentru a cunoaşte felul în care îşi 
desfăşoară activitatea organele de 
control ale inspectoratului, eficienţa 
măsurilor luate, am avut o discuţie 
ou inginerul Martin Durst, şefui a- 
cestei instituţii. Discuţia a fost orien
tată, în mod deliberat, doar asupra 
unui grup de atribuţii, cele privind 
controlul gospodăririi fondurilor fixe.

— Aşadar, care este aria preo
cupărilor instituţiei ce o condu
ceţi, în domeniul enunţat?

— După cum este cunoscut, pen
tru ridicarea eficientei activităţii e- 
oonomice, pentru sporirea volumului 
de producţie, al productivităţii mun
cii, una din rezervele însemnate exis
tente in unităţile noastre Industriale 
se referă la intensificarea utilizării 
patrimoniului tehnic din întreprin
deri. Pe această linie nouă ne re
vine ca sarcină să efectuăm analiza 
şi controlul măsurilor stabilite de 
unităţile industriale în vederea in
tensificării acţiunii de generalizare a 
schimbului II ş; extindere a schim
bului III. In acelaşi timp, urmărim 
respectarea normelor de exploatare 
•  maşinilor, instalaţiilor şi utilaje
lor, efectuarea reparaţiilor pentru a 
ne evita producerea de avarii sau

executarea de lucrări de slabă cali
tate. Bineînţeles, în aria preocupări
lor organelor noastre de control in
tră şi evidenţierea şi stabilirea re
zervelor din economie prin încărca
rea mai bună a capacităţilor de pro
ducţie, precum şi modul de asigurare 
a forţei de muncă pentru activitatea 
de exploatare şi întreţinere a fon
durilor fixe.

— Practic activitatea de control 
a gospodăririi fondurilor fixe a 
început abia în trimestrul II din 
acest an. Aţi putea totuşi să des
prindeţi citeva constatări cu ca
racter mai general?

— Activitatea noastră în prima 
parte a anului s-a axat mai mult pe 
controlul măsurilor luate pentru ge
neralizarea schimbului II şj extin
derea schimbului III. Apoi, aria ve
rificărilor s-a extins asupra tuturor 
problemelor privind buna gospodărire 
a fondurilor fixe. La toa/te unităţile 
controlate pînă în prezent s-a con
statat o stare neoorespunzătoare a 
evidenţei primare a utilajelor în 
funcţiune şi a celor 'ce staţionează 
(în mod deosebit în industria con
structoare de maşini), o neconcor
dantă între fişele de încărcare a uti
lajelor şi situaţia reală pe teren, ea 
şi lipsa unei evidenţe clare a opri
rilor accidentale, cu stabilirea cau
zelor şi măsurilor pentru evitarea 
acestora pe viitor.

De asemenea, la cele mai multe 
unităţi controlate s-a constatat că, 
deşi s-au stabilit programe de mă
suri privind Intensificarea folosirii 
utilajelor în schimburile II şj III, nu 
şe fac analize lunare în comitetele 
oamenilor muncii, pentru a se ur
mări realizarea acestor programe.

— Ceea ce a(i înfăţişat mai sus 
ar putea constitui concluzii ge
nerale. Am dori însă cîteva con
cretizări.

— In luna iulie, o brigadă com
plexă a efectuat un control de fond 
la Grupul întreprinderilor de indus
tria accesoriilor pentru industria u- 
şoară Sibiu. Reprezentantul nostru 
în această brigadă a constatat, prin
tre altele, că: gradul de folosire al 
capacităţilor de producţie este sub 
cel planificaţi capacităţile de pro
ducţie aii fost determinate la nivelul 
planului, al contractelor, nu conform 
realităţii (rezuitînd astfel o serie de 
rezerve de capacitate); utilajele fi
gurează în evidenţă aa lucrînd in 3 
schimburi, iar muncitorii în două; nu 
se respectă graficele de reparaţii ca
pitale (s-au găsit 24 de astfel de 
cazuri),

La Urina mecanică Mîrşa, cu oca
zia controlului efectuat în lama au
gust, a reieşit că nu există un pro
gram de măsuri privind generaliza
rea schimbului II şi extinderea 
schimbului UI,*că lipsesc grafice, de
falcate pe secţii, privind atingerea 
indicilor de utilizare planificaţi, pe 
grupe de maşini. Datorită nerespec- 
tării graficelor de reparare a 
maşinilor-unelte, numărul de o- 
piiri accidentale este foarte ri
dicat (2,7 la sută din fondul 
de timp disponibil). S-a constatat de 
asemenea că nu există o repartizare 
a oamenilor pe maşini, în vederea 
întăririi responsabilităţii în exploa
tarea acestora. (69 de utilaje de ba
ză lucrează numai într-un schimb).

Sigur că astfel de cazuri am în- 
tîlnit şi în alte multe unităţi. Aş mai 
arăta doar că în unităţile construc
toare de maşini sínt multe neeoaoor-

dante între perioadele de execuţie 
a reparaţiilor, consemnate in fişele 
U, şi datele ce rezultă din procesele 
verbale de recepţie a reparaţiilor, 
(„Independenţa“, „Balanţa“ Ü.P.A.S., 
„Emailul roşu* etc.). La U.P.A.S. am 
găsit 54 utilaje oare lucrează doar 
Intr-un schimb, 27 utilaje oare în 
luna august aveau întreruperi peste 
10 zile, din cauza defecţiunilor teh
nice, 32 maşini şi utilaje date sub 
formă de împrumut (pentru 3 luni, 
dar de atunci a trecut un an) pen
tru care nu este tinută o evidenţă 
primară.

— In baza constatărilor de pe 
teren sínt luate măsuri pentru în
lăturarea deficienţelor?

— După fiecare control se stabi
leşte un plan de măsuri, împreună 
cu conducerile întreprinderilor, cu 
termene şi responsabilităţi. Astfel, se 
stabilesc termene pentru puneri în 
funcţiune, pentru repartizarea sau 
darea utilajelor respective oa dispo
nibile, pentru stabilirea de colaborări 
cu alte unităţi. Aş v>rea să arăt că, 
cu ocazia revenirilor la „Balanţa“, 
„Independenţa“, U.P.A.S. am consta
tat o serie de măsuri nerezolvate 
sau rezolvate partial, fapt ce pe vii
tor va atrage după sin« şi sancţio
narea celor vinovaţi,

Din cele ce am constatat In con- 
tfoalele efectuate se poate trage 
concluzia că multe din deficientele 
găsite pe teren sínt datorate şj fap
tului că conducerile unităţilor nu 
popularizează în suficientă măsură 
legislaţia în vigoare privind utiliza
rea şi gospodărirea fondurilor fixe. 
Or, o astfel de obligaţie există!

Discuţie consemnată de

I. CREŢU

De ce se tărăgănează re
distribuirea sau casarea 

utilajelor inactive?

note

Este cunoscută strădania colective
lor de muncă din unităţile economice 
ale judeţului nostru pentru utilizarea 
întregului potenţial tehnic. In acest 
sens au fost luate o serie de măsuri 
privind generalizarea schimbului II, 
extinderea schimbului III, întreţinerea 
şi repararea utilajelor la timp şi de 
calitate, modernizarea maşinilor şi 
instalaţiilor etc. In acelaşi timp se 
urmăreşte ca în situaţia cînd o serie 
de maşini şi utila
je devin disponibile 
acestea să fie redis
tribuite cu opera
tivitate altor uni- __ _________
tăţi. Există de fapt 
o astfel de obligaţie prevăzută prin 
aote normative.

Anumite controale efectuate, avînd 
ca temă modul în oare sínt utilizate 
fondurile fixe au scos la iveală însă 
o serie de deficienţe de genul celor 
ce le vom prezenta mai jos.

La U.M.M.N. Copşa Mică, bunăoară, 
o serie de utilaje stau inactive sub 
motiv că uzina nu are nevoie de ele. 
Este cazul unui motocompresor apar- 
ţinind secţiei de transporturi, care 
nu funcţionează din 1 iulie a.c.ţ a 
unui transformator, în valoare de 
28 300 lei, amortizat în proporţie de 
50 la sută, inactiv din ianuarie a.c. 
De asemenea o pompă centrifugă cu 
motor Diesel nu funcţionează de la 1 
aprilie a.c. sub motiv că este folosită 
o aită pompă portativă. Aceste utilaje 
nu puteau oare fi utilizate In alte 
unităţi economice?

La fabrica „Firul roşu* din Tălma- 
clu se găsesc tn inactivitate: o ma
şină de rectificat plană, 4 fleiere fine 
„Textima“, o maşină de dublat şi două 
maşini de răsucit, 5 maşini mosorele, 
un fleler mijlociu „Textima“. Este 
cazul să se analizeze cu mai multă 
răspundere situaţia acestor utilaje şi 
în mod operativ să se ia măsuri de

redistribuirea sau de modernizarea şi 
utilizarea lor în scopul sporirii capa
cităţii de producţie a fabricii.

In fine, ca ultim caz ne-am propus 
să-l prezentăm pe cel de la Fabrica 
de cuţite Ocna Sibiului. Aici au fost 
efectuate diferite lucrări de dezvol
tare, care au impus şi modernizarea 
secţiilor vechi. De aici au rezultat O 
serie de utilaje disponibile, sau care 
nu au o încărcare corespunzătoare.

Altele, cu un grad 
avansat de uzură, 
urmau să fie casa
te. Iată însă cum 
stau lucrurile pe te
ren. Maşina verti

cală de frezat (valoare 44 100) stă 
nefolosită de la 1 ianuarie 1972; ma
şina de injectat (364 800 lei) nu func
ţionează de la 1 iunie a.c. Acestea 
sínt într-un grad avansat de uzură, 
dar nu s-a întreprins nimic pentru a 
fi casate.

Un alt caz. Maşina de sudat electric 
plasele (58 000 lei), nu funcţionează 
din februarie 1971. Motivul? Este re
fuzată la recepţie! Probabil o să se 
aştepte soluţionarea acestor neînţe
legeri pină cînd uzura morală va 
impune casarea ei.

Un număr însemnat de maşini de 
polizat tacîmuri, funcţionează doar 
parţial de eîţiva ani, deoarece nu este 
rezolvată problema unor piese de 
schimb (şaibe).

Nu insistăm asupra neajunsurilor 
rezultate ca urmare a nefolosiril a- 
cestor utilaje. Concluziile se pot trage 
uşor, de către toţi factorii de răspun
dere din unităţile menţionate, cit şi 
di* multe altele la care există astfel 
de situaţii. Rămîne doar să consem
năm, într-un materia] viitor, măsurile 
luaite pentru înlăturarea acestei stări 
de lucruri.

'  C. ţ>.

mmm

Amîndouă au entuziasmat realmente 
publicul prin posibilităţile lor neli
mitate de producere a ritmului de 
construcţie a mimlcii şi a mişcării. 
Pină la urmă însă, tot construind 
unghiuri şi semicercuri, cu graţie sl 
elasticitate fără seamăn, ele au de
monstrat de minune cît de bine se 
poate umple o întreagă scenă şi g 
întreagă sală cu semnele unui sim
plu gest.

Reprezentînd cu strălucire tipolo
gia unei arte pe cît de bogate îrr 
celebritate pe állt de ilustră prin 
valoarea şi dimensiunile zestrei sale 
străvechi, ansamblul folcloric indian 
a servit totodată, prin spectacolul 
său, ideea de pace şi ideea de co
laborare între popoare, şi e sigur 
că aplauzele generoase ale publi
cului sibîan, prezent în număr mare 
la spectacol, aplauze care au între
rupt adeseori partiturile solistice, ari 
reprezentat în acelaşi timp semne 
de gratitudine şi pentru aceasta. De 
aceea mulţumirile şi recunoştinţa- 
noastră se integrează firesc acestui 
gtnd, care se exprimă aici în nu
mele publicului sibîan şi ai nostru/

ION ITÜ

Educarea 
prin muncă şi 
pentru muncă

a elevilor
(Urmare din pag. !)
deplasare a profesorilor şi maiştriloîT 
la locurile de practică In producţia! 
pentru control şi îndrumare.

într-una din adunările generáld 
s-au dezbătut probleme legate de 
modalitatea transmiterii ultimelos 
noutăţi tehnico-ştiinţifice apărute înţ 
domeniul specialităţilor, noutăţi ca* 
re să fie însuşite de profesori şi va
lorificate la lecţiile predate la, cla
să. S-a mai discutat problema cercu
rilor pe materii propuse in planul 
comun al conducerii şcolii şi orga
nizaţiei U.Ţ.C., subliniindu-se că îni 
cadrul acestora trebuie să se desfă
şoare asemenea activităţi practica: 
care să fie cît mai semnificative şl 
corespunzătoare etapei actuale. Re
zultate bune am consemnat la cer- 
cut de radio-electronică, condus da- 
profesorul Stănescu şi la cercul de 
foto-cineclub, condus de profeson 
ing. Nicolae Mândru. Recent, orga
nizaţia de bază a orientat întreg 
procesul instructiv-edueatlv înspre 
îndrumarea activităţii tehnico-apli- 
cative în şcoală. îs

Au fost analizate temeinic reali
zările şi lipsurile acestei activităţi. 
Printre altele, s-a analizat şi mobili
zarea tineretului la munca patrio
tică. Elevii au participat în număs 
mare la diverse munci agricole, lai 
fermele I.A.S. Dumbrăveni. Paralel 
s-a muncit şi pe cele 5 ha teren 
arabil din ferma şcolii, precum şl 
la lucrările de înfrumuseţare a ora
şului şi şcolii, realizînd 9 500 ore 
muncă în valoare de 28 000 lei.

în primăvara anului 1972. la indi
caţiile organelor de partid judeţene 
şi orăşeneşti, şcoala noastră a con
tractat o suprafaţă de 45 ha teren 
arabil de la C.A.P. Şaroş, cultivat 
cu legume şi alte culturi. Aceste 
suprafeţe au fost însămintate de că- 
tre C.A.P., iar lucrările de între
ţinere s-au efectuat cu elevii şi sa
lariaţii şcolii. Pentru creşterea inte
resului fată de muncă, suprafeţele- 
cu legume au fost împărţite pa 
clase şi pe elevi. Fiecare clasă efec
tua o după-masă pe săptămînă 
muncă patriotică. Majoritatea elevi
lor au lucrat cu mult interes, ian 
repartizarea suprafeţelor a stimulat 
pe elevi în executarea cît mai bună 
a lucrărilor. Această metodă o vom 
extinde şi în continuare.

în toate acţiunile organizate de 
şcoală şi U.T.C. am căutat să edu
căm elevii în spiritul muncii, al 
echităţii şi dreptăţii, iar din felul 
cum elevii noştri participă la toate 
acţiunile reiese că au interes faţă 
de muncă şi de meseria aleasă.

In noul an şcolar vom urma indi
caţiile Conferinţei Nationale, vom 
căuta că amplificăm rezultatele po-
*I«V® obţinute pînă în prezent şl 
sa găsim metode noi de îmbunătă- 
ţire a procesului instructlv-educativ.

Tocmai de aceea, la adunarea ge
nerala de partid din septembrie a. c, 
s-au stabilit o serie de măsuri le- 
gate de studierea aprofundată a lu
crărilor Conferinţei Naţionale şi tra* 

..,or în v‘ată| îmbunătăţirea: 
activi taţii fermei didactice astfel in
cit aceasta să ofere condiţii optima 
de practică pentru elevi: întărirea 
legăturilor cu I.A.S. Dumbrăveni, 
care patronează şcoala etc,

^Comuniştii din organizaţia noas- 
tra sínt conştient! că viaţa contem
porană impune o permanentă munca 
de perfecţionare, de instruire, a ca
drelor didactice în primul rînd, pen
tru ca la rlndul nostru să putem 
Instrui şi educa elevii ln spiritul 
muncii, echităţii şi dreptăţii, jn as* 
f*l ca schimbul de mîine să con
tribuie din plin le Înflorirea Rami« 
Blei larfaiiite,
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Lucrările Sesiunii 
Adunării Generale 

a O.N.U.
Dezbaterile de politică generală

continuă

Noi bombardamente 
americane asupra 

teritoriului R. D. Vietnam

Naţiunile Unite 87. •*- Trimisul
special Agerpres, Corneliu Vlad, 
transmite: Preocuparea pentru in
tensificarea colaborării intre state şi 
îmbunătăţirea climatului internatio
nal, problemele dezvoltării, dezar
mării şi decolonizării, sporirea efica
cităţii O.N.U. se impun In continu
are ca aspecte majore abordate in 
fcadrul dezbaterilor de politică gene
rală aîe celei de-a 27-a sesiuni a 
Adunării Generale & Organizaţiei 
Naţiunilor Unite.

In cuvînlarea sa, Seewoosagur 
Ramgoolam, primul ministru al Re
publicii Mauritius, a subliniat nece
sitatea intensificării de către statele 
membre ale O.N.U, a eforturilor In 
direcţia sporirii eficacităţii organi
zaţiei mondiale. El a precizat că re
stabilirea drepturilor R.P. Chineze şi 
admiterea de noi slate au marcat 
paşi hotărîtori in această direcţie. 
Premierul maurilian s-a pronunţat 
pentru înfăptuirea prevederilor de
claraţiei adoptate Ia precedenta se
siune a Adunării Generale, referi
toare la transformarea Oceanului 
Indian Intr-o zonă paşnică şi demili
tarizată.

Consacrind o parte Importantă 4 
t*. locuţiunii sale problemelor dezvol
tării. Edward Moore, şeful deleg?, 
fiei Ghaneî, s-a referit ia preocupă
rile statului său pentru mobilizarea 
Sepiină a resurselor tării, intrucţt 
— aremarcatei — „Ghana a învăţat 
16 răspunsul la dificultăţile sale 
economice se află în propriile miinj 
ale ţării*, Vorbitorul e seminala! de
calajul cresclnd dintre nivelul eco- ' 
«ornic al ţărilor în curs de dezvol*' 
tare şi cel al tarilor avansate, evo- 
cfhd în această ordine de idei dete
riorarea continuă a termenilor de 
fcchimb în raporturile comerciale 
dintre cele două categorii de ţări.

Ministrul de externe al Libanu
lui, Khalyl Abouhamad, a reliefat 
Interdependenţa dintre dezarmare şi 
dezvoltare — două din obiectivele 
principale aîe Naţiunilor Unite. 
Imense resurse sint cheltuite în 
tiecare an pentru înarmări — a spus 
reprezentantul libanez — şi dacă o 
parte oricît de mică a lor ar putea 
ti alocată dezvoltării, aceasta ar 
contribui în mod serios la rezolva
rea problemelor economice şi so
ciale ale tarilor în curs de dezvol
tare. Ministrul libanez s-a ocupat 
pe larg de evoluţia situaţiei din 
Orientul Apropiat, care, a apreciat 
el, ' reprezintă o ameninţare cres-

clndă pentru pacea ş) securitatea 
internaţională.

In discursul său, Maurice Schu
mann, ministrul de externe al Fran
ţei, a evocat speranţele generate de 
tendinţele cele mai recente din viaţa 
politică a continentului european. 
Exemplificind, el a subliniat impor
tanţa convocării conferinţei asupra 
securităţii şi cooperării şi a făcut 
cunoscută hotărîrea Franţei „de a 
face totul pentru ca, anul viitor, 
conferinţa propriu-zisă să atingă 
adevăratul ei scop, care interesează 
şi angajează toate ţările reprezen
tate aici — substituirea înfruntării 
dintre blocuri prin dialogul popoa
relor". Niciodată Europa nu a părut 
mai aptă de a apăra acel ideal care 
este şi al Naţiunilor Unite — res
pectarea ordinii internaţionale şi a 
independenţei fiecărei naţiuni, salv
gardarea drepturilor omului, respin
gerea a tót ce divizează lumea in 
hegemonii rivale, a adăugat el.

Relativ la perspectivele deschise 
de crearea Pieţei comune lărgite, 
şeful diplomaţiei franceze a menţio
nat că nu poate fi vorba numai de 
o „dezvoltare limitată la Europa oc
cidentală*. Ţările membre ale C.E.E., 
a continuat el, urmează „să-şi strîn- 
gă legăturile sau să stabilească al
tele noi cu naţiunile care popu
lează partea răsăriteană a continen
tului*.

Efectuind un tur de Orizont asu
pra situaţiei din lume, Maurice 
Schumann s-a oprit, între altele, ta 
situaţia din Peninsula Indochineză. 
fâ s-a pronunţat pentaî iniţierea de 
către O.N.U. a unei ample acţiuni 
de solidaritate în favoarea popoare
lor victime ale războiului din Indo
china, popoare care — a spus el — 
„vor să trăiască independente în- 
tr-o Asie de sud-est neutră şi paş
nică*.

Hanoi 27 (Agerpres). —- Agenţia 
V.N.A. informează că, la 26 septem
brie, avioane americane au bombar
dat mai multe localităţi dens popu
late din diferite regiuni ale R.D. 
Vietnam, dar nave de război ale 
S.U.A. au deschis focul asupra unor 
zone de coastă din provincia Ha 
Tinh. In cursul raidurilor de bombar
dament au fost ucişi sau răniţi nu
meroşi civili, au (ost distruse clădiri 
de locuit şj instituţii economice şi

culturale, printre care şcoala pri
mară din districtul Ky Son, provin
cia Hoa Binh.

într-o declaraţie dată publicităţii 
miercuri, un purtător de cuvlnt el 
Ministerului Afacerilor Externe al 
R.D. Vietnam a cerut Statelor Unite 
să pună capăt imediat bombardamen
telor, minării şi blocadei porturilor 
R.D. Vietnam, precum şi oricăror alte
acte care lezează suveranitatea 
securitatea tării.

Şi

Plenara C. C. al 
Partidului M uncitoresc  

Unit Polonez
Varşovia 27 (Agerpres). — La 

Varşovia, a avut loc, miercuri, sub 
preşedinţia Iui Edward Gierek, prim- 
secretar al C.C. al P.M.U.P., cea 
de-a Vl-a Plenară a Comitetului 
Central al Partidului Muncitoresc 
Unit Polonez. Plenara a examinat 
principiile de reorganizare a organe
lor locale ale puterii la sate şi în 
oraşele mici, precum şi sarcinile 
partidului în legătură cu crearea

noilor unităţi administrative, men
ţionează agenţia P.A.P.

La plenară a rostit o cuvîntare 
Piotr Jaroszewicz, membru al Birou
lui Politic al C.C. al P.M.U.P., pre
şedintele Consiliului de Miniştri al 
R.P. Polone. Edward Babiuch, mem
bru al Biroului Politic, secretar al 
C.C. al P.M.U.P., a prezentat un ra
port cu privire Ia sarcinile partidu
lui în legătură cu problema aflată 
in dezbatere.

Întîlnirea de la Budapesta 
a primarilor capitalelor europene

Budapesta 27, — Corespondentul 
Agerpres, Alexandru Pintea, trans
mite: La Budapesta au continuat lu
crările întîlnirii primarilor capitale
lor europene. în cadrul şedinţei din 
27 septembrie a luat cuvîntul tova
răşul Gheorghe Cioară, primarul ge
neral al Capitalei ţării noastre, care 
a prezentat expunerea: „Tendinţele 
dezvoltării municipiului Bucureşti, 
Capitala Republicii Socialiste Româ

nia“. în  Încheierea expunerii sale, 
tovarăşul Gheorghe Cioară a subli
niat faptul că această întîlnire con
tribuie, prin schimbul de opinii şi 
experienţă. Ia rezolvarea probleme
lor importante de interes comun ale 
capitalelor, în scopul dezvoltării a- 
cestora şi prosperităţii cetăţenilor, 
precum şi la extinderea contactelor, 
a colaborării şi cooperării pe acest 
plan, în interesul păcii şi securităţii 
europene.

EVENIMENTUL PE SCURT
•  GHANA Şl GUINEEA AU CĂZUT 
DE ACORD SĂ NORMALIZEZE RE- 
LAŢIILE DINTRE ELE, deteriorate 
după înlăturarea din funcţie, în 1966, 
o fostului şef al statului ghanez, 
Kwame Nkrumah — relatează agen
ţia U.P.I., citînd un comunicat difu
zat ta Accra. Acordul asupra resta
bilirii relaţiilor dintre cele două ţări 
a fost realizat în timpul convorbiri
lor pe care misiunea ghaneză de 
bunăvoinţă, condusă de ministrul 
afacerilor externe, Nátháméi! Aferi, 
le-a avut Ia Conakry cu preşedin
tele Guineei, Seku Ture.

•  ANALIZlND, INTR-UN STUDIU 
PRELIMINAR, EVOLUŢIA COMER
ŢULUI MONDIAL ÎN 1971, experţii 
Consiliului Naţiunilor Unite pentru

ANGLIA. în Foto: demonstraţie a 
muncitorilor grevişti din construc

ţii ia Manchester

Comerţ şi Dezvoltare constată o re
ducere a expansiunii cunoscute în 
ultimii ani. In 1971, totalul expor
turilor mondiale a atins cifra de 347 
miliarde dolari, creşterea reprezen- 
tînd 11 Ia sută, faţă de 14,6 la sută 
în anul precedent.

•  1 200 OAMENI DE ŞTIINŢĂ DIN 
DOMENIUL MEDICINEI DIN R.D. 
GERMANĂ ŞI 150 OASPEŢI DE 
PESTR HOTARE participă ta ; lucră
rile celui de-al lX-Iea Congres de 
chirurgie din R.D.G., care se desfă
şoară la Berlin.

Printre delegaţiile de peste hotare 
se numără şi o delegaţie din Româ
nia, condusă de prof. dr. docent Flo
rian Mandache, directorul Clinică 
chirurgicale a spitalului brîneove- 
mesc din Bucureşti. Conducătorul 
delegaţiei române a prezentat o co- 

_ municare urmărită cu viu interes de 
către cei prezenţi.

•  GUVERNUL R.P. CHINEZE ŞI GU
VERNUL REPUBLICII TOGO nu
hoităxît să stabilească relaţii diplo
matice Ia nivel de ambasadă.

•  SAMUEL ABRIGADA, MINISTRU 
AL SĂNĂTĂŢII ÎN GUVERNUL 
REVOLUŢIONAR ANGOLEZ format
In exil, «. afirmat — în cadrul utneî 
conferinţe de presă — că avioane 
portugheze au împrăştiat deasupra 
Angolé! substanţe chimice toxice, 
care au distrus vegetaţia şi au pus 
în pericol sănătatea populaţiei.

•  REPREZENTANŢI AI ÎNTREPRIN
DERII POLONEZE DE COMERŢ EX
TERIOR „POLMOT" ŞI AI ÎNTRE
PRINDERII AUSTRIECE „STAY- 
ER-DAIMLER-PUCH A.G." au sem
nat, Ia Viena, un acord privind coo
perarea acestei firme producătoare 
de automobile cu întreprinderile de 
profil din Polonia. Acordul, care 
prevede fabricarea In comun a şa- 
siurilor unor autocamioane speciale 
destinate üucräriVor în construcţii, 
oferă totodată, posibilităţi de cola
borate in domeniul livrărilor reci
proce de piese, al diviziunii sarci
nilor In producţie, precum şi în 
sfera cooperării pe terţe pieţe, rela
tează agenţia P.A.P.

CONSEMNIND SUCCESUL RE
PURTAT DE PAVILIONUL RO
MÂNESC LA RECENTA EXPO
ZIŢIE INTERNAŢIONALĂ „SEL- 
HOZMAŞ-72", care a funcţionat 
in parcul Sokolniki din Moscova, 
Prezidiul Camerei de comerţ a 
U.R.S.S, a acordat medalii de aur 
Camerei de comerţ a Republicii 
Socialiste România şt întreprinde
rii de import-export „IMAGREX“ 
din ţara noastră, pentru modul 
expresiv de prezentare a expona
telor şi pentru contribuţia adusă 
Ia dezvoltarea relaţiilor economice 
şi comerciale dintre România şi 
U.R.S.S. în acest domeniu.

Medaliile de aur şi diplomele 
de onoare au fost înmlnate direc
torului pavilionului românesc, 
Paul Niculescu.

Bruxelles:

\
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Reuniunea Consiliului
fi

Ministerial al Pieţei comune

împotriva manevrelor dreptei chiliene
7(H) 000 de persoane pe străzile 

oraşului Santiago, 3 milioane de 
manifestanţi, în total, în ansam
blul oraşelor din Chile: nu era, 
desigur, răspunsul pe care 11 aş
teptau conducătorii partidelor de 
dreapta şi organizaţiile paramili
tare fasciste. Acestea nu doreau 
demonstraţii ale mulţimii, ci pre
ferau mici grupuri antifasciste, 
cu oare s-ar fi putut ciocni, pen
tru a crea o atmosferă de război 
civil, pentru a afecta realizarea 
programului preconizat de pre
şedintele Allende. Pentru ca a- 
oeasta este strategia opoziţiei de 
extremă dreaptă din Chile: crea
rea haosului in ţară prin toate 
mijloacele posibile, de ta mani
festaţiile violente, pina la sabo
tajul economic. în acest sens, s-a 
încercat crearea unei penurii ar
tificiale te, un anumit număr de 
produse, prin stocarea acestora, 
urmărind să se provoace ostilita
tea populaţiei faţă de Guvernul 
Unităţii Populare.

Contra acestor grupuri, comu
niştii chilieni preconizează o fer-' 
tnă şj deplină aplicare a legii. 
Dar, dacă este cazul, ei se decla
ră gata să meargă şî mai departe 
decit manifestaţiile de masă, care 
au constituit prima mare replică 
». populaţiei chiliene ta tentativa

dreptei de escaladă a războiului 
civil. în răspunsul Partidului Co
munist din Chile la o scrisoare a 
preşedintelui Allende adresată or
ganizaţiilor componente ale Uni
tăţii Populare, Luis Gorvalan, se-

DIN PRESA 
STRĂINĂ

oretarul general al partidului, r- 
raită că „dacă organizaţiile fas
ciste îşi continuă acţiunile violen
te, noi avem în vedere crearea 
unor comitete de apărare a revo
luţiei“, Este pentru prima dată 
eînd această eventualitate este 
exprimată în mod public de carie 
comuniştii chilieni. Blocarea, fie 
şi prin forţă, a manevrelor cercu
rilor de extremă dreaptă, pentru a 
împiedica declanşarea unui răz
boi civi-l, este, astfel, potrivit 
Partidului Comunist, principala 
problemă care se pune astăzi Gu
vernului de Unitate Populară la 
doi ani după victoria sa electora
lă. Nu numai pentru a evita o 
dramatică diviziune politică a ţă

rii şi pentru a păstra instrumente
le puterii economice, dar şi pen
tru a asigura continuitatea proce
sului revoluţionar angajat, proces 
oare este singurul capabil să so
luţioneze cele mai importante 
probleme ale tării. Printre aseme
nea probleme — esenţial economi
ce — se numără: creşterea puterii 
de cumpărare a muncitorilor — 
ceea ce necesită un mare efort 
ai producţiei pentru a răspunde 
cererii — scăderea cursului mon
dial al cuprului (produsul priuci- , 
pal de export al Republicii Chile), >  ̂
criza dolarului, datorii externe 
acumulate de către guvernele 
precedente ş.a.ra/d.

Cu toate aceste dificultăţi, în 
doi ani au fost obţinute mari suc
cese în domeniul economiei. în  
1971, produsul naţional brut a 
crescut cu 8,2 Ia sută, compara
tiv cu anul 1970. Producţia indus
trială a înregistrat şi ea un spor 
de 13,2 la sută, far rata şomaju
lui a scăzut, în doî ani, de la 8,3 
Ia 3,2 la sută. Sínt elemente care 
reprezintă mult în cadrul intensei 
lupte de clasă ce se desfăşoară, 
în prezent, în Republica Chile, 
care va intra într-o fază decisivă 
în primăvara viitoare, cînd ur
mează să aibă loc nod alegeri le
gislative.

Bruxelles 27 (Agerpres), — Consi
liul Ministerial al Pieţei comune, în
trunit luni şi marţi la Bruxelles, a 
eşuat în încercarea sa de a ajunge 
Ia un acord privind elaborarea unui 
plan de măsuri susceptibile să con
tribuie la dezvoltarea unor regiuni 
comunitare rămase in urmă, din 
punct de vedere economic, cum este, 
de pildă, regiunea Mezzogiorno din 
italia.

Agenţia de presă italiană A.N.S.A. 
relatează că eforturile depuse de Co
misia C.E.E., pentru a se ajunge la 
un compromis în această spinoasă 
problemă, au fost zădărnicite de po
ziţiile net divergente pe care se si
tuează Franţa şj Italia. In consecin
ţă, erată agenţia, părţile au hotarît

ca problema respectivă să fl« amlna- 
tă pentru următoarea sesiune â Con
siliului ministerial.

Bruxelles 27 (Agerpres), — Norve
gia s-a retras din toate organismele 
consultative ale Pieţei comune, în 
care era reprezentată alături de ce
lelalte trei ţări candidate sfi adere la 
„cei şase": Marea Britanic, Irlanda, 
şi Danemarca. Declaraţia în acest 
sens a fost făcută de ambasadorul 
norvegian pe lingă C.E.E., John 
Balvorsen, care a precizat, totodată, 
că ţara sa nu va participa nici la 
conferinţa la nivel înalt a „celor 
zece“, prevăzută pentru zilele de 19 
şi 20 octombrie la Paris,

In vederea soluţionării conflictului 
de la graniţa ugandezo-tanzaniană

Mogadiscio 27 (Agerpres), — Mi
nistrul afacerilor externe al Soma
liei, Omar Arteh Ghalib, s-a reîntors 
la Mogadiscio, după oonvorbiriLe a- 
vute la Kampala şi Dar Es Salaam, 

;íii legătură cu soluţionarea pe cale 
1 paşnică a diferendului dintre Ugan
da şi Tanzania. Misiunea ministrului 
somalez de externe se înscrie în ca
drul eforturilor întreprinse de Soma
lia, care s-a angajat să medieze pen
tru restabilirea bunele® relaţii dintre 
cele două ţări africane.

Convorbirile dintre reprezentanţi 
ai Ugandei, Tanzaniei şi oficialităţile 
somaleze urmează să continue, Ince- 
pînd de vineri, la Mogadiscio. în 
acest scop, în capitala soroaleză a

sosit ş; ministrul tanzanian al aia. 
cerilor externe, John Maleceta. După 
calm arată agenţia Reuter, şeful di
plomaţiei ugandeze, Wanume Kibedi, 
este, de asemenea, aşteptat să so
sească în capitala somaileză. Obiec
tul convorbirilor tripartite care ur
mează să aibă îoc la Mogadiscio II 
constituie un plan în cinci puncte, 
prezentat de către Somalia. Pianul 
cuprinde modalităţile de soluţionare 
a conflictului de la graniţa ugande 
zo-tanzanian3. Pînă în prezent, U 
ganda şi Tanzania au afirmat că 
acceptă, tn principiu, un asemenea 
plain, dar că mai trebuie puse la 
punct o serie de detalii privind a. 
plicarea acestuia.

U.R.S.S. Aproximativ 3,5 milioane 
de ceasuri părăsesc, anual, fabri
ca de ceasuri „Tchasovoy Zavod", 
din Minsk — mare parte dintre 
ele avtnd destinaţia Turcia, Ma
rea Britanle, Suedia, Iran, Afga
nistan, R.P. Polonă, etc. Celor 150 
de modele de ceasuri fabricate 
aici li se va adăuga anul viitor 
incă unul —- de astă dată fiind 

vorba de un ceas electronic

Convorbiri 
chino- japoneze

Pekin 27 (Agerpres). — Mao Tze- 
dun, preşedintele CC. al P.C. Chi
nez, l-a primii, miercuri, pe primul 
ministru al Japoniei, Kakuei Tanaka, 
aflat într-o vizită în R.P. Chineză — 
transmite agenţia China Nouă. Cu 
acest prilej, a avut loc o convorbire 
de lucru, prietenească, care a durat 
o oră. Au fost prezenţi Ciu En-Ia'i, 
premierul Consiliului de Stat al R.P, 
Chineze, Ci Pîn-fei, ministrul aface
rilor externe, alte persoane oficial« 
chineze, precum şi Masayoshi Ohira, 
ministrul afacerilor externe al Ja
poniei, şi Susumu Ni kaid o, şeful Se
cretariatului Cabinetului.

Rezoluţii adoptate 
de parlamentul 

libanez
Beirut 27 (Agerpres). — După « 

serie de reuniuni cu uşile închise, 
consacrate examinării împrejurărilor 
şi consecinţelor recentului atac al 
forţdlor armate îsraeliene tn suduî 
ţării, Parlamentul libanez a adoptat 
mai multe rezoluţii prin care se cer# 
guvernului să acţioneze pentru con
vocarea unei reuniuni urgente a ţă
rilor arabe, în scopul discutării „u- 
nui plan comun care să definească 
rolul fiecărei ţări arabe şi al rezis
tenţei paleştimtene în conflictul din 
Orientul Apropiat“ — informează a- 
genţiile France Presse şi Associated 
Press.

Rezoluţiile menţionează, de ase
menea, că parlamentarii libanezi sus
ţin acordul de armistiţiu libanezo» 
SsraelAan încheiat în anul 1949 şi 
recomandă întărirea efectivelor si 
îmbunătăţirea echipamentelor armatei 
naţionale. Totodată, deputaţii cer 
guvernului elaborarea unui plan d» 
dezvoltare general pentru regiunile 
de la frontiera de sud a ţării şi apli
carea acestuia cît mai curînd posibil.

Capriciile vremii
MOSCOVA 27 (Agerpres). — Un 

fenomen extrem de rar in luna sep
tembrie s-a petrecut la Moscova. 
După ce marţi termometrul a arătat 
5 grade Celsius (temperatură, de 
altfel, normală pentru această lună, 
aici), după ca o ploaie măruntă, dar 
persistentă, a completat decorul au
tumnal al Moscovei, la ora 20,00 a 
început să cadă lapoviţă, care, la 
ora 21,30, s-a transformat într-un 
autentic... vifor. La ora 22,15 conti
nua să ningă ca in miezul iernii. 
Dar, fenomenul cel mai curios a 
constat în faptul că această auten
tică zăpadă de iarnă a fost însoţită 
de... fulgere şi tunete. Zăpada s-a 
aşternut, în acest timp, de-a bine- 
lea, pe străzi, Termometrul, In cen
trul oraşului, arăta 0 grade.

PARIS 27 (Agerpres). — fn unele 
regiuni din estul şi sud-estul Fran* 
ţei, iarna a apărut cu aproximativ 
o lună mai devreme decit de obicei. 
Ca urmare a căderilor de zăpadă, 
care în valea Maurienne a atins un 
nivel de 30 de centimetri, trecătoa- 
rea Isoard, a trebuit să fie închisă. 
In zona Brianconnais, căderile de 

■ zăpadă au fost înregistrate pînă la 
o altitudine de 1 700 de metri. Ince- 
pind de marţi dimineaţa ninge ir» 
nordul Munţilor Alpi din Haute 
Provence, fn Vosges, trecătoarea 
Domon este înzăpezită, in timp ce 
in regiunile Lorena şi Alsacia au 
fost înregistrate temperaturi de 
zero grade.
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! MAISTRU PREGĂTIREA FORMEI OFSETi 
j pe data de 10 octombrie 1972.
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Grupul întreprinderilor industriei 
de accesorii pentru industria 

uşoară din Sibiu
str. Rîului nr. 33 

angajează de urgenţă:
—  INGINERI ÎN SPECIALITATEA T.C.M. 

sau MECANICĂ TEXTILE, 
informaţii Ia telefon 2 10 80, interior î  16',

1.1. C. f 
Frigoriferul

str. Frigorifer nr. '4
ANGAJEAZĂ DE URG ENŢĂ î

— 3 mecanici frigotehnişti
— 10 muncitori necalificaţi, pentru echipa de 

încărcat-descărcat.
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